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Voorzitterschap: de heer Guy Vanhengel, voorzitter. 

Présidence : M. Guy Vanhengel, président. 

 
 

INTERPELLATIE VAN DE HEER MATHIAS 

VANDEN BORRE 

 

TOT DE HEER BERNARD CLERFAYT, 

MINISTER VAN DE BRUSSELSE 

HOOFDSTEDELIJKE REGERING, 

BELAST MET WERK EN 

BEROEPSOPLEIDING, DIGITALISE-

RING, PLAATSELIJKE BESTUREN EN 

DIERENWELZIJN, 

 

 

betreffende "het sportkadaster".  

  

INTERPELLATION DE M. MATHIAS 

VANDEN BORRE  

À M. BERNARD CLERFAYT, MINISTRE 

DU GOUVERNEMENT DE LA RÉGION 

DE BRUXELLES-CAPITALE CHARGÉ 

DE L'EMPLOI ET DE LA FORMATION 

PROFESSIONNELLE, DE LA 

TRANSITION NUMÉRIQUE, DES 

POUVOIRS LOCAUX ET DU BIEN-

ÊTRE ANIMAL,  

 

concernant "le cadastre du sport".  

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Ik heb 

deze vraag eerder gesteld aan minister Clerfayt, 

maar die heeft mij naar u doorverwezen. 

In 2012, intussen acht jaar geleden, gaf het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest de vzw Peps-Sport de 

opdracht om een sportkadaster op te stellen en op 

die manier de precieze stand van zaken betreffende 

de sportinfrastructuur op het Brussels grondgebied 

in kaart te brengen.  

Het sportkadaster moet een betrouwbaar beeld 

geven van de precieze noden in de verschillende 

Brusselse gemeenten en als begeleidingstool dienen 

voor de Brusselse regering om beslissingen over 

subsidies te onderbouwen en te sturen. 

Voorts moet het een belangrijke tool voor alle 

Brusselaars worden zodat ze via een open database 

te weten kunnen komen waar en voor welke sporten 

ze op het Brusselse grondgebied terechtkunnen.  

Volgens mij zou het ook kunnen fungeren als 

instrument om ervoor te zorgen dat alle 

sportfederaties de weg naar Brussel vinden, zodat 

alle kinderen in hun taal, Nederlands of Frans, hun 

sport kunnen beoefenen. 

Sinds vorig jaar, maar liefst zes jaar na de 

beslissing, is het sportkadaster raadpleegbaar via de 

website www.sportsbrussels.be. Die website zou 

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- En 2012, la Région de Bruxelles-

Capitale a chargé l'asbl Peps Sport d'établir un 

cadastre du sport afin de dresser la cartographie 

des infrastructures sportives à Bruxelles.  

Le cadastre du sport doit refléter fidèlement les 

besoins précis dans les différentes communes 

bruxelloises et guider le gouvernement bruxellois 

dans ses décisions en matière de subventions. Il 

doit également devenir un outil important pour 

tous les Bruxellois afin qu'ils sachent où s'adresser 

pour pratiquer tel ou tel sport.  

Selon moi, ce cadastre pourrait également servir 

d'outil aux fédérations sportives, afin de permettre 

à tous les enfants de pratiquer un sport dans leur 

propre langue.  

Le cadastre du sport peut désormais être consulté 

sur le site web www.sportsbrussels.be. 

Il semblerait toutefois que son contenu ne 

corresponde toujours pas à la réalité. Ainsi, 

certains clubs sportifs ne figurent nulle part dans 

la base de données. L'agence perspective.brussels 

a pourtant lancé à l'été 2018 le projet de révision, 

d'extension et de mise à jour du cadastre, en 

concertation avec l'ensemble des autorités 

publiques responsables des sports et des 

infrastructures sportives à Bruxelles, et mis en 
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dus een getrouwe weergave moeten zijn van de 

sportfaciliteiten in het gewest en de basis moeten 

vormen voor de beleidsbeslissingen. 

Om te beginnen lijkt de inhoud nog altijd niet 

overeen te komen met de realiteit. Sommige 

sportclubs zijn nergens terug te vinden in de 

database. Nochtans ging tijdens de zomer van 2018 

perspective.brussels van start met het project rond 

de herziening, uitbreiding en bijwerking van het 

kadaster, dit in overleg met alle overheidsinstanties 

die bevoegd zijn voor sport- en sportinfrastructuren 

in Brussel (Brussel Plaatselijke Besturen, 

Leefmilieu Brussel, visit.brussels, Brussel 

Stedenbouw en Erfgoed, de Cocof, Adeps, de VGC, 

Sport Vlaanderen en privéactoren). Nadien werden 

door perspective.brussels thematische werkgroepen 

opgericht. Het laatste comité had plaats op 

14 december 2018.  

Bovendien is Brussel een tweetalige stad, maar dat 

lijken de ontwerpers van de website vergeten te zijn. 

De website bevat immers meerdere taalfouten, 

bijvoorbeeld ‘kijkend infrastructuur’ (in het Frans: 

‘Je cherche une infrastructure’) of ‘sports 

portaalsite’ (in het Frans: ‘Portail de sports’). Ook 

zijn de overzichten per gemeente enkel in het Frans 

raadpleegbaar. 

Tot slot kan er op geen enkele manier een 

onderscheid gemaakt worden tussen 

Nederlandstalige en Franstalige clubs of 

verenigingen: dit is nochtans een belangrijk 

zoekcriterium voor vele ouders en 

sportbeoefenaars. 

Begin 2019 verklaarde uw voorganger, 

staatssecretaris Laanan, dat het sportkadaster nog 

niet kon worden gebruikt als een planningstool voor 

het gemeentelijke beleid inzake sportinfrastructuur, 

dit in het kader van de tenuitvoerlegging van de 

ordonnantie van 31 mei 2016 en de toekenning van 

de subsidies voor investeringen in gemeentelijke 

sportinfrastructuren. De database van 

perspective.brussels was volgens de voormalige 

staatssecretaris immers onvolledig wat de gegevens 

over het sportaanbod in het Brussels Gewest betreft.  

Wordt het kadaster intussen als planningstool 

gebruikt? Zo ja, is het volgens u een betrouwbaar en 

allesomvattend instrument, ondanks de 

place des groupes de travail thématiques. Les 

instances concernées se sont réunies pour la 

dernière fois le 14 décembre 2018.  

Le site contient également plusieurs erreurs 

linguistiques et les aperçus par commune ne sont 

disponibles qu'en français.  

Enfin, il n'est pas possible de faire la distinction 

entre les clubs ou associations néerlandophones et 

francophones. C'est pourtant un critère de 

recherche important pour de nombreux parents et 

sportifs.  

Début 2019, votre prédécesseure, Mme Laanan, a 

déclaré que le cadastre des sports ne pouvait pas 

encore être utilisé comme outil de planification de 

la politique communale en matière 

d'infrastructures sportives, dans le cadre de la 

mise en œuvre de l'ordonnance du 31 mai 2016 et 

de l'octroi de subventions pour les investissements 

dans les infrastructures sportives communales, en 

raison du caractère incomplet de la base de 

données.  

Depuis lors, le cadastre est-il utilisé comme outil 

de planification ? Si oui, estimez-vous qu'il est 

fiable et complet ? Quelles sont les mesures prises 

pour le mettre à jour ? Perspective.brussels a-t-il 

organisé en 2019 des consultations avec les 

organismes publics et privés concernés ? Qui gère 

le site web ? Qu'est-il fait pour rendre le site plus 

convivial, notamment pour les utilisateurs 

néerlandophones ?  

Selon l'ancienne secrétaire d'État, le cadastre des 

sports serait enrichi de données quantitatives et 

qualitatives et serait également comparé aux 

données issues du monitoring des quartiers.  

Pourtant, aucune donnée quantitative ou 

qualitative ne figure sur le site web, excepté celles 

qui concernent l'accessibilité pour les personnes à 

mobilité réduite. Quand ces données seront-elles 

ajoutées ? Qui fournit les données ? Ont-elles déjà 

été comparées à celles du monitoring des 

quartiers ? Qu'en résulte-t-il ?  

Les deux recrutements annoncés pour le 

facilitateur sport, la nouvelle cellule au sein de 
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erbarmelijke staat waarin het verkeert? Welke 

maatregelen zijn er om het up-to-date te houden? 

Heeft perspective.brussels in 2019 nog 

overlegmomenten georganiseerd met de bevoegde 

overheids- en privé-instanties? Wie onderhoudt de 

website? Wat wordt er gedaan om de website 

gebruiksvriendelijker te maken, zeker voor 

Nederlandstalige gebruikers?  

Volgens de voormalige staatssecretaris zou het 

sportkadaster worden verrijkt met kwantitatieve en 

kwalitatieve gegevens, bijvoorbeeld de tijden 

waarop de infrastructuur in gebruik is, de leeftijd en 

de staat van de infrastructuur, de energieprestaties 

en de toegankelijkheid voor personen met een 

beperkte mobiliteit (PBM's). Het zou ook worden 

vergeleken met gegevens uit de wijkmonitoring, 

bijvoorbeeld de bevolkingsdichtheid en het aantal 

jongeren, zodat we kunnen nagaan welke wijken 

over de minste sportinfrastructuur beschikken.  

Op de website zijn echter geen kwantitatieve en 

kwalitatieve gegevens te vinden, behalve dan over 

de toegankelijkheid voor PBM's. Wanneer worden 

die gegevens toegevoegd? Wie levert de gegevens? 

Zijn ze al vergeleken met gegevens uit de 

wijkmonitor? Wat heeft dat opgeleverd? 

Voor de sportfacilitator, de nieuwe cel bij 

perspective.brussels, werden twee vacatures 

bekendgemaakt. De aanwervingsprocedure van de 

twee voltijdse equivalenten (VTE's), bevond zich 

begin 2019 in de eindfase. Zijn de medewerkers 

intussen in dienst genomen? Zullen er in 2020 nog 

meer mensen aangeworven worden?  

  

perspective.brussels, ont-ils été effectués ? 

D'autres recrutements sont-ils prévus en 2020 ?  

  

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-sp.a).- Ik 

heb er alle vertrouwen in dat perspective.brussels 

een goede tool voor het kadaster zal ontwikkelen. Ik 

roep op om die uit te werken in samenwerking met 

de verschillende gemeenschappen in het gewest.  

  

Mme Els Rochette (one.brussels-sp.a) (en 

néerlandais).- J'ai toute confiance en 

perspective.brussels pour développer un bon outil 

pour le cadastre et je suggère que cela se fasse en 

collaboration avec les Communautés.  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- De 

gegevens die momenteel online staan, zijn 

inderdaad beperkt en worden sinds 2016 niet meer 

bijgewerkt. Het huidige instrument voldoet dus niet 

aan de noden van de nieuwe politieke context. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Les données en ligne sont 

effectivement limitées et n'ont pas été mises à jour 

depuis 2016.  

Elles permettent toutefois de distinguer certaines 

tendances, qui peuvent être utilisées pour des 
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De bestaande gegevens bieden wel de mogelijkheid 

om bepaalde tendensen te onderscheiden, die 

gebruikt kunnen worden voor specifieke analyses. 

Daarom werkt perspective.brussels nu aan een 

nieuw sportkadaster. Dankzij geactualiseerde 

gegevens zal het mogelijk zijn de analyses 

grondiger uit te voeren. 

Reeds in 2018 en 2019 vonden op regelmatige basis 

vergaderingen plaats met verschillende partners, 

zoals de Franse en de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie (Cocof en VGC) en 

Brussel Plaatselijke Besturen (local.brussels, BPB). 

Die partners hebben gewerkt aan de inhoud van het 

nieuwe kadaster, dat voor zoveel mogelijk mensen 

nuttig moet zijn, alsook aan de technische aspecten 

voor het samenvoegen van de verschillende 

gegevensbanken. 

Daarnaast waren er vergaderingen met Leefmilieu 

Brussel, visit.brussels, Adeps en Sport Vlaanderen 

en werden ook andere actoren uit de sportwereld via 

rondetafelgesprekken of bilaterale ontmoetingen 

geraadpleegd. 

Bovendien raadpleegt de Sportcel van 

perspective.brussels elke gemeente bilateraal om de 

aanvragen te onderzoeken en na te gaan hoe ze de 

gegevensbanken kunnen helpen verrijken. 

Tot slot is er in het kader van het project betreffende 

de opmaak van het kadaster ook een stuurcomité in 

het leven geroepen, dat op 5 november 2019 

bijeenkwam. 

Die dynamiek van overleg en samenwerking is dus 

al enkele maanden aan de gang en zal gedurende het 

hele uitvoeringsproces worden voortgezet. 

De huidige website, die we van de eerste consultant 

geërfd hebben, wordt dus niet langer bijgewerkt. 

Het nieuwe kadaster, dat door perspective.brussels 

ontwikkeld en beheerd zal worden, zal een stuk 

gebruiksvriendelijker zijn. Zo bepaalt de 

dienstopdracht dat de website drietalig moet zijn 

(Frans, Nederlands, Engels) en bevat ze een hele 

reeks vereisten op het vlak van het gebruiksgemak.  

De nieuwe gegevensbank zal door meer gegevens 

gevoed worden dan de oude, aangezien ze verrijkt 

zal worden met gegevens afkomstig van de Cocof, 

analyses spécifiques. C'est pourquoi 

perspective.brussels réalise actuellement un 

nouveau cadastre des sports.  

En 2018 et 2019, des réunions régulières ont déjà 

eu lieu avec différents partenaires, comme la 

Commission communautaire française (Cocof) et 

la Commission communautaire flamande 

(Vlaamse Gemeenschapscommissie, VGC), ainsi 

que Bruxelles Pouvoirs locaux (BPL). Ceux-ci ont 

travaillé sur le contenu du nouveau cadastre, ainsi 

que sur les aspects techniques de la fusion des 

différentes bases de données.  

Des réunions ont également été organisées avec 

Bruxelles Environnement, visit.brussels, l'Adeps et 

Sport Vlaanderen. D'autres acteurs du monde du 

sport ont été consultés dans le cadre de tables 

rondes ou de réunions bilatérales.  

De plus, la cellule sportive de perspective.brussels 

consulte chaque commune pour examiner les 

demandes et la manière dont celles-ci peuvent 

contribuer à enrichir les bases de données. 

Enfin, un comité de pilotage a été mis en place, qui 

s'est réuni le 5 novembre 2019. 

Cette dynamique de concertation et de 

collaboration est donc en cours depuis plusieurs 

mois et se poursuivra tout au long du processus de 

mise en œuvre. 

Le site actuel ne sera donc plus mis à jour. Le 

nouveau cadastre sera trilingue et beaucoup plus 

convivial. 

La nouvelle base de données comportera 

davantage de données que l'ancienne, puisqu'elle 

sera alimentée par la Cocof, la VGC, BPL, le 

service école de perspective.brussels, Bruxelles 

Environnement etc.  

Toute une série de données supplémentaires sur 

l'infrastructure, l'organisation, les activités et les 

groupes cibles sont actuellement collectées. Elles 

seront croisées avec le monitoring des quartiers.  

La cellule sport de perspective.brussels a débuté 

ses travaux le 15 mai 2019 et poursuit ceux-ci en 

se concentrant prioritairement sur le cadastre. 
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de VGC, Brussel Plaatselijke Besturen, de dienst 

Scholen van perspective.brussels, de gemeenten, 

Leefmilieu Brussel enzovoort. 

Er worden momenteel een hele reeks bijkomende 

gegevens over de infrastructuur en bijbehorende 

voorzieningen verzameld, alsook over de 

organisatie, de activiteiten en de doelgroepen. 

Bovendien zullen de gegevens gekruist worden met 

de wijkmonitoring zodra de gegevensbank 

bijgewerkt is. Dat is een van de functionaliteiten 

van het toekomstige kadaster.  

De Sportcel van perspective.brussels startte haar 

werkzaamheden op 15 mei 2019. De cel zet het 

eerder opgestarte werk voort en legt zich prioritair 

toe op het kadaster. In de zomer van 2019 werd een 

dienstopdracht voor de opmaak van het kadaster 

gegund aan de onderneming Tipik, die daarmee 

begin september 2019 van start ging. De tool zou in 

de loop van het tweede semester van 2020 klaar 

moeten zijn. Ten slotte staan er op dit ogenblik geen 

bijkomende aanwervingen in 2020 gepland.  

  

Une mission a été confiée au cours de l'été 2019 à 

la société Tipik, qui l'a entamée début septembre 

2019. L'outil devrait être prêt pour le second 

semestre 2020. Enfin, aucun recrutement 

supplémentaire n'est prévu en 2020.  

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Bedoelt 

u dan dat het sportkadaster effectief in de loop van 

de tweede helft van 2020 klaar zal zijn?  

(Instemming van de heer Vervoort) 

Ik vind het opmerkelijk dat one.brussels-sp.a nu 

benadrukt dat de gemeenschappen erbij moeten 

worden betrokken. Uiteraard is dat belangrijk, maar 

het doet bij mij toch een alarmbelletje afgaan. Ik heb 

de vraag immers ook bij de VGC gesteld en het lijkt 

erop dat de gemeenschappen tot dusver niet worden 

geraadpleegd. Het belooft weinig goeds dat die 

vraag nu uitdrukkelijk gesteld moet worden aan de 

minister-president. 

Voorts is er de discussie van vorige week, waarbij 

nota bene binnen de meerderheid een spelletje van 

meerderheid versus oppositie werd gespeeld. 

Tussen DéFI en de PS ontspon zich toen een 

discussie over het doorschuiven van de hete 

aardappel. Hoe is het mogelijk dat er nog altijd niets 

in huis is gekomen van een project dat in 2012, dus 

acht jaar geleden, werd aangekondigd? Meer zelfs: 

aan gemeenten werden beloften gemaakt over 

financiële inspanningen en sportinfrastructuur, 

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- Le cadastre des sports devrait donc 

être prêt le second semestre 2020 ?  

(Assentiment de M. Vervoort) 

Il est étonnant que one.brussels-sp.a insiste sur la 

nécessité d'impliquer les Communautés. J'ai en 

effet posé la même question à la VGC et il semble 

que les Communautés n'aient pas été consultées 

jusqu'à présent. Il n'est pas de bon augure que 

cette question doive être explicitement posée au 

ministre-président. 

Nous avons aussi assisté, la semaine dernière, à un 

jeu majorité contre opposition entre DéFI et le PS, 

qui se sont renvoyé la patate chaude. Comment se 

peut-il qu'un projet annoncé en 2012 n'ait pas 

encore abouti, alors que tout le monde s'accorde à 

dire que le cadastre des sports est un instrument 

essentiel pour le développement futur de 

l'infrastructure ? Que dire des promesses faites 

aux communes, dont il s'avère aujourd'hui qu'elles 

ne se concrétiseront jamais ? 
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terwijl uit het antwoord van minister Clerfayt nu 

blijkt dat de projecten, ten belope van vele 

miljoenen euro's, toch nooit werkelijkheid zullen 

worden en dat de gemeenten bot zullen vangen. 

Ongeveer iedereen is het erover eens dat het 

sportkadaster een essentieel instrument is om de 

infrastructuur verder uit te bouwen. Dat werd ook 

beaamd door minister Clerfayt en DéFI. Eerst 

moeten we immers een overzicht hebben van wat er 

in Brussel al bestaat en van wat er beter kan. Maar 

zelfs na acht jaar zijn er in dat opzicht nauwelijks 

stappen voorwaarts gezet. 

Wat mij nog enigszins hoopvol stemt, maar 

waarover ik tot nader order sceptisch blijf, is de 

aankondiging dat de tool in 2020 klaar zou zijn. Dat 

neemt echter niet weg dat ik bedenkingen heb tegen 

de vele middelen die de voorbije acht jaar al zijn 

uitgegeven. Sinds 2016 is het project van de eerste 

consultant niet meer geüpdatet, maar ik neem aan 

dat hij wel betaald werd voor zijn eerdere werk, 

terwijl zijn input uiteindelijk geen enkele 

meerwaarde heeft opgeleverd. 

Deze acht jaar aanslepende discussie wekt weinig 

vertrouwen over hoe de Brusselse regering de 

sportinfrastructuur - toch een basisbehoefte van 

elke Brusselaar en iets waar veel vraag naar is - ten 

gronde aanpakt. 

  

Ce qui me donne encore un peu d'espoir, sur fond 

de scepticisme, c'est l'annonce que l'outil sera prêt 

en 2020. Cela n'enlève cependant rien au constat 

d'un énorme gaspillage de moyens durant ces huit 

dernières années. 

Cette discussion, qui traîne depuis huit ans, inspire 

peu de confiance quant à la manière dont le 

gouvernement gère le problème de l'infrastructure 

sportive, qui est un besoin fondamental de chaque 

Bruxellois. 

  

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-sp.a).- Ik 

onthoud dus dat er binnen enkele maanden een 

gebruiksvriendelijk en drietalig sportkadaster 

beschikbaar zal zijn. One.brussels-sp.a is altijd 

gericht op de goede samenwerking tussen de 

gemeenschappen. Daar hoeft u niets anders achter 

te zoeken.  

- Het incident is gesloten. 

  

Mme Els Rochette (one.brussels-sp.a) (en 

néerlandais).- Un cadastre des sports trilingue et 

convivial sera donc disponible dans quelques 

mois. La bonne coopération entre les 

Communautés est une préoccupation constante de 

one.brussels-sp.a.  

- L'incident est clos.  

  

INTERPELLATIE VAN DE HEER VINCENT 

DE WOLF 

 

TOT DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

INTERPELLATION DE M. VINCENT DE 

WOLF 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 
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STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "de stand van het project 

betreffende de oprichting van de 

Gewestelijke School voor 

Veiligheidsberoepen (GSVB)".  

  

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

concernant "l'état d'avancement du projet 

relatif à la création de l'École régionale des 

métiers de la sécurité (ERMS)".  

  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- De 

vorige gewestregering kondigde met veel bombarie 

de oprichting van een echte school voor 

veiligheidsberoepen aan. Sindsdien kreeg die de 

naam Gewestelijke School voor 

Veiligheidsberoepen (GSV) of Brusafe. Het gaat om 

een vereniging met rechtspersoonlijkheid, die in 

principe los van Brussel Preventie & Veiligheid 

(BPV) staat.  

We zijn absolute voorstanders van de school, maar 

het feit dat de baas van BPV ook de school bestuurt, 

roept vragen over de onafhankelijkheid van de 

instelling op.  

De integratie in de school moet gebeuren in 

samenspraak met de onderwijs- en 

opleidingsinstellingen die een opleiding tot de 

veiligheidsberoepen geven. Er is ook sprake van een 

kaderovereenkomst, wat logisch is, aangezien de 

meeste van de instellingen zelf 

rechtspersoonlijkheid hebben.  

Het gaat om het Instituut voor de Opleiding in de 

Dringende Medische Hulpverlening (IODMH), het 

Opleidingscentrum van de Brusselse Brandweer 

(OCBB), de Gewestelijke en Intercommunale 

Politieschool (GIP) en de Gewestelijke School voor 

Openbaar Bestuur (GSOB), samen goed voor 

ongeveer 9.000 medewerkers.  

Projectbeheerder BPV koos de GIP als financieel 

vehikel, een keuze die een aantal vragen deed rijzen. 

Voor 2017 was er sprake van een begroting van 

6,5 miljoen euro; nadien werd er gewag gemaakt 

van 22 miljoen euro en in 2019 schatte men een 

bedrag van 2,5 miljoen euro nodig te hebben voor 

infrastructuurwerken op een locatie met klaslokalen 

en oefenruimtes. 

M. Vincent De Wolf (MR).- Le gouvernement 

régional précédent avait annoncé en fanfare la 

création prioritaire d’une véritable école consacrée 

aux métiers de la ville. Depuis lors, elle a été 

rebaptisée École régionale des métiers de la 

sécurité de la prévention et du secours (ERMS) ou 

Brusafe. Une ordonnance a été votée en avril 2019 

et une base légale et réglementaire existe donc en 

la matière.  

Il s'agit d'une association dotée d'une personnalité 

juridique, a priori distincte de Bruxelles Prévention 

et sécurité (BPS). J'avais déjà interpellé à ce sujet, 

car nous nous demandons quelle est la véritable 

autonomie de ce projet, qui vise à intégrer des 

disciplines relevant de la chaîne de prévention et 

de sécurité, avec une mutualisation des 

connaissances et des infrastructures.  

Nous sommes incontestablement favorables à 

l’idée de créer cet outil. Le jour où il fonctionnera 

bien, tout le monde s'en réjouira. Les craintes 

concernent le fait que le patron de BPS soit aussi 

celui de l'école. C’est en cela que se posent les 

questions relatives à l'autonomie de 

l'établissement.  

L’intégration au sein de l’école doit se faire avec 

les opérateurs de l'enseignement et de la formation 

aux métiers de la sécurité, de la prévention et du 

secours. Par ailleurs, il est question d’une 

convention-cadre entre les parties, ce qui est 

normal étant donné que la plupart de ces 

institutions possèdent leur propre personnalité 

juridique.  

Sont visés, l'Institut de formation en aide médicale 

urgente de la Région de Bruxelles-Capitale 

(Ifamu), le Centre de formation des pompiers de 

Bruxelles (CFPB), l'École régionale et 
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Tijdens deze regeerperiode moeten er ook een 

schietbaan en een brandbestrijdingshal worden 

gebouwd. Er is 11 miljoen euro uitgetrokken om de 

gebouwen aan de normen te laten beantwoorden. 

Voorts komen ook nieuwe mensen in dienst voor het 

Oriëntatiecentrum voor Rekrutering, dat in 2017 

werd opgericht ten gevolge van een conventie 

tussen Actiris, de Vlaamse Dienst voor 

Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding (VDAB), 

Bruxelles Formation, het Beroepenpunt van Brussel 

en BPV. 

Om uitvoering te geven aan het in het 

regeerakkoord opgenomen voornemen om de 

actoren verder te professionaliseren en hun werk en 

ervaring te valoriseren via door het gewest 

gecertificeerde opleidingstrajecten zijn er extra 

middelen nodig. 

Hoe ver staat het met het project? Zit de eerste 

renovatiefase erop? Werden de deadlines van de 

vorige regeerperiode gehaald? Wanneer moeten de 

eerste installaties volledig operationeel zijn?  

Kunt u de bedragen die tot en met 2019 werden 

geïnvesteerd en de toekomstige 

investeringsbedragen bevestigen?  

Met welke instellingen zijn er al 

kaderovereenkomsten gesloten en wat houden ze 

concreet in? 

Welke middelen werden er vrijgemaakt voor het 

Oriëntatiecentrum voor Rekrutering? Hoe wordt er 

bij de rekrutering samengewerkt met de scholen?  

Kunt u toelichting geven bij de gecertificeerde 

opleidingstrajecten, die de regering wil aanbieden?  

  

intercommunale de police (ERIP), ainsi que 

l'École régionale d'administration publique 

(ERAP). Quelque 9.000 agents sont concernés, ce 

qui n'est pas rien ! 

Compte tenu de l’ampleur du projet, un site censé 

accueillir l'école devait être choisi. BPS a été 

désigné en tant que pilote du projet et a fait le choix 

de l’ERIP comme véhicule financier pour sa mise 

en œuvre. La régularité de ce choix a d'ailleurs 

entraîné quelques hésitations.  

Un premier budget de 6,5 millions d'euros pour 

l'année 2017 a été cité. Par la suite, on a évoqué un 

budget de 22 millions d'euros et en 2019, un 

montant de 2,5 millions d'euros a été cité pour des 

travaux d'infrastructure sur un site classique 

constitué de classes de cours, mais aussi de sites 

d'exercices. 

Des travaux plus lourds devront être entrepris 

durant cette législature : un stade de tir, une maison 

de feu pour les écoles et les apprenants. Un budget 

de 11 millions d'euros est prévu pour mettre les 

bâtiments aux normes (démolition-reconstruction). 

Il me semble donc que nous vous entendrons 

encore pendant quelques années sur ce dossier, 

mais nous espérons que l'école ouvrira tout de 

même ses portes dans le courant de cette 

législature. 

Le projet porte aussi sur des recrutements, puisque 

le gouvernement a décidé de créer, en son sein, dès 

2017 un centre d'orientation au recrutement, 

résultat d'une convention regroupant Actiris, 

l'antenne bruxelloise de l'Office flamand de 

l'emploi et de la formation professionnelle 

(Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en 

Beroepsopleiding), Bruxelles Formation, la Cité 

des métiers de Bruxelles et BPS.  

Dans son accord de majorité, le gouvernement 

actuel va plus loin en évoquant "la mise en place 

de trajets de formations certifiées par la Région 

pour renforcer la professionnalisation des acteurs 

et valoriser leur travail et leur expérience". Pour ce 

faire, des moyens devront être dégagés.  

Quel est l'état d'avancement du projet ? La 

première phase des rénovations est-elle achevée ? 

Les délais fixés sous la précédente législature ont-
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ils été respectés ? Quand est-il prévu que les 

premières installations soient pleinement 

opérationnelles ?  

Pourriez-vous nous confirmer le montant des 

investissements déjà opérés jusqu’en 2019 et les 

montants pour le futur ? 

Où en sont les concertations avec les principaux 

opérateurs ? Des conventions-cadres ont-elles déjà 

été conclues ? Si oui, quand, avec qui et quel en est 

le contenu ?  

Quels sont les moyens dégagés pour le centre 

d'orientation et de recrutement ? Comment 

s'organise la collaboration avec les écoles pour ce 

qui est du recrutement ?  

Enfin, pourriez-vous expliquer le projet du 

gouvernement visant à mettre en place des 

formations certifiées par la Région pour les métiers 

de la sécurité et de la prévention ?  

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- De 

gebouwen waar de politieschool Brusafe moet 

komen, liggen in Haren. Het gaat om gebouwen van 

citydev.brussels die nu gebruikt worden voor de 

opvang van transmigranten, genaamd Porte 

d'Ulysse. Gisterenavond besliste de gemeenteraad 

van de stad Brussel om die opvang opnieuw te 

verlengen tot 31 maart 2020. Naast de twee 

gebouwen die al werden gebruikt voor de opvang, 

wordt daar nu een derde gebouw gedeeltelijk aan 

toegevoegd. Dat is opmerkelijk, want de minister-

president heeft meermaals herhaald dat de regering 

ernaar streeft de werken voor de nieuwe 

politieschool Brusafe in het eerste trimester van 

2020 op te starten. Dat lijkt me een bijzonder krap 

tijdschema. Voorts is het nog de vraag of die twee 

projecten wel naast elkaar kunnen bestaan.  

Tot slot diende de voormalige directeur van 

Brusafe, de heer Saad Amrani, in mei 2019 na 

amper vijf maanden dienst zijn ontslag in. Dat is 

zeer opmerkelijk, temeer daar hij me een 

uitstekende kandidaat met de nodige kwalificaties 

leek om het project te leiden. Waarom is hij 

vertrokken? Hoe is zijn ontslag precies verlopen? 

Wat is de visie van de nieuwe directeur? 

  

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- Les bâtiments où l'école de police 

Brusafe doit s'implanter à Haren sont actuellement 

utilisés pour l'accueil de transmigrants, sous le 

nom de Porte d'Ulysse. Hier soir, le conseil 

communal de la Ville de Bruxelles a décidé d'y 

prolonger à nouveau cet accueil jusqu'au 31 mars 

2020 et y a affecté partiellement un troisième 

bâtiment. C'est étonnant dans la mesure où le 

ministre-président a rappelé à plusieurs reprises 

que le gouvernement s'efforçait d'entamer les 

travaux pour la nouvelle école de police au 

premier trimestre 2020. Par ailleurs, on peut se 

demander si les deux projets peuvent coexister.  

Par ailleurs, pourquoi le précédent directeur de 

Brusafe, M. Saad Amrani, a-t-il démissionné cinq 

mois après son entrée en fonction ? Dans quelles 

circonstances ? Quelle est la vision du nouveau 

directeur ?  
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Mevrouw Els Rochette (one.brussels-sp.a).- 

Brusafe draagt bij tot jobcreatie voor de Brusselse 

bevolking door diverse gewestelijke initiatieven te 

ondersteunen en samen te werken met actoren op 

het vlak van werkgelegenheid en opleiding in het 

gewest. Door de rol van het oriëntatie- en 

rekruteringscentrum uit te diepen zal Brusafe 

uitgroeien tot een uniek toegangsloket voor de 

opleiding en rekrutering van de Brusselaars in 

verschillende veiligheidsberoepen.  

Met welke partners zal Brusafe samenwerken om de 

plannen uit te voeren die de regering in de 

beleidsverklaring 2019-2024 heeft opgenomen 

inzake opleiding voor politieagenten, 

gemeenschapswachten en hulpverleningsberoepen?  

Er wordt al samengewerkt met Unia. Worden er nog 

partnerschappen met andere actoren aangegaan? 

Hoeveel politieambtenaren heeft Unia op dit 

moment al opgeleid over diversiteitskwesties? 

Wordt er in de opleiding aandacht besteed aan het 

omgaan met diversiteit, racisme, discriminatie en 

dergelijke?  

  

Mme Els Rochette (one.brussels-sp.a) (en 

néerlandais).- Brusafe contribue à créer des 

emplois pour la population bruxelloise en 

soutenant des initiatives régionales et en 

collaborant avec d'autres acteurs régionaux dans 

les domaines de l'emploi et de la formation. En 

approfondissant son rôle de centre d'orientation et 

de recrutement, Brusafe deviendra un guichet 

unique pour la formation et le recrutement des 

Bruxellois dans les métiers de la sécurité.  

Avec quels partenaires Brusafe collaborera-t-il 

pour mettre en œuvre les projets repris dans la 

déclaration de politique 2019-2024 en matière de 

formation d'agents de police, de gardiens de la 

paix et de métiers du secours ?  

Y a-t-il eu des collaborations avec d'autres acteurs 

qu'Unia ? À combien de fonctionnaires de police 

Unia a-t-il déjà donné des formations aux 

questions de la diversité ? Dans la formation, des 

éléments comme la diversité, le racisme ou la 

discrimination font-ils l'objet d'une attention 

particulière ?  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- Volgens de planning moeten de 

renovatiewerken van de gebouwen A, B en C op het 

Blue Starterrein midden april klaar zijn. Daarna 

vindt de voorlopige oplevering plaats. 

De GIP, het IODMH, het OCBB en een deel van de 

GSOB zouden in april, zodra de renovatie klaar is, 

kunnen verhuizen.  

In de volgende fase wordt een aantal gebouwen van 

Porte d'Ulysse vervangen door nieuwe gebouwen. 

Beide operaties staan los van elkaar.  

Het budget voor de beide fases van het project 

bedraagt 25 miljoen euro en zal niet worden 

overschreden. 

Er werden al verscheidene 

samenwerkingsovereenkomsten gesloten, terwijl 

andere in de maak zijn. De vier scholen hebben zich 

ertoe verbonden om tot Brusafe toe te treden. We 

werken momenteel aan een huishoudelijk reglement 

voor de raad van bestuur van Brusafe.  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- La fin 

du chantier de la première phase des travaux du site 

Blue Star, qui abritera la nouvelle école régionale 

des métiers de la sécurité, de la prévention et du 

secours (ERMS), est prévue pour la mi-avril. Je 

parle ici des travaux de rénovation des bâtiments 

A, B et C du site. À l'issue de ces travaux aura lieu 

la réception provisoire.  

Le déménagement des différentes entités telles que 

l'École régionale et intercommunale de police 

(ERIP), l'Institut de formation en aide médicale 

urgente de la Région de Bruxelles-Capitale 

(Ifamu), le Centre de formation des pompiers de 

Bruxelles (CFPB) ou une partie de l'École 

régionale d'administration publique (ERAP) 

pourrait avoir lieu dans le courant du mois d'avril, 

autrement dit après l'achèvement des travaux de 

rénovation.  

Dans une seconde phase, certains bâtiments du site 

de la Porte d'Ulysse sont destinés à être démolis et 

céderont la place à la construction de bâtiments 

d'exercices et autres. Il n'y a pas de lien entre les 

deux opérations, de sorte que l'école pourra ouvrir 
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Ook wordt er werk gemaakt van een kaderprotocol 

voor de samenwerking tussen Brusafe en de 

scholen, protocol dat de gemeenschappelijke 

processen zal bepalen.  

Ten slotte werd ook de 

samenwerkingsovereenkomst in verband met het 

Oriëntatiecentrum voor Rekrutering van Brusafe 

met Actiris, Brussel Formation en de VDAB in 

januari ondertekend.  

Momenteel telt het oriëntatiecentrum vier 

medewerkers, die geregeld aanwezig zijn in het 

Beroepenpunt van Brussel, waar ze instaan voor het 

tweedelijnsonthaal met onder andere de 

terbeschikkingstelling van oriëntatietools.  

Dankzij het delen van gerichte informatie met 

arbeidsbemiddelingsinstellingen zoals Actiris en de 

VDAB en de deelname aan job- en 

opleidingsbeurzen en informatiesessies, stijgt het 

aantal bezoekers van het Beroepenpunt 

voortdurend.  

Het Oriëntatiecentrum voor Rekrutering bekijkt de 

rekruteringsnoden met de directies van de vier bij 

ordonnantie vastgelegde scholen en publiceert 

wekelijks vacatures op de website van Brusafe.  

De regering wil een professionelere aanpak en 

opleidingen die beantwoorden aan moderne 

interventiemethodes door de invoering van door het 

gewest erkende en gecertificeerde 

opleidingstrajecten. 

De officiële certificering door de 

beroepsopleidingsinstanties is een werk van lange 

adem en daarom gaan we voor een pragmatische 

aanpak met opleidingsprojecten die beantwoorden 

aan de Brusselse stadscontext. Op termijn moet er 

een gewestelijke certificering komen.  

Er zijn trouwens al een aantal door het gewest 

erkende opleidingen, bijvoorbeeld over 

gemeentelijke administratieve sancties (GAS). 

Vanaf 2020 bieden Brusafe en de GSOB ook een 

opleiding van een veertigtal uur voor 

straathoekwerkers die bij de Brusselse 

normalement ses portes. L'accès aux différentes 

infrastructures ainsi qu'à la principale dalle 

d'exercice extérieure pourra ainsi être garanti.  

Le plan financier du projet, dont l'enveloppe 

budgétaire s'élève à 25 millions d'euros, sera 

respecté. Pour rappel, il couvre les deux phases du 

projet, à savoir la rénovation des bâtiments 

existants et, dans un second temps, la construction 

d'un nouveau site.  

À ce jour, plusieurs conventions de collaboration 

ont été signées ou sont en cours de finalisation avec 

les différents partenaires de Brusafe. Les quatre 

écoles se sont engagées, au travers de leurs 

conseils d'administration respectifs, à rejoindre 

Brusafe sur une base volontaire. Nous travaillons 

actuellement à l'élaboration d'un règlement d'ordre 

intérieur commun du conseil de gestion de 

Brusafe.  

Le protocole-cadre de collaboration entre Brusafe 

et les écoles, en cours d'élaboration, déterminera 

notamment les processus qui pourront être 

mutualisés entre les écoles.  

Enfin, une convention de collaboration dans le 

cadre du Centre d'orientation au recrutement 

(COR) de Brusafe a été conclu en janvier avec 

divers partenaires : Actiris, Bruxelles Formation et 

l'Office flamand de l'emploi et de la formation 

professionnelle (Vlaamse Dienst voor 

Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding, 

VDAB). Elle définit les principes de collaboration 

entre le COR et les partenaires régionaux de 

l'emploi et de la formation.  

Actuellement, le COR compte une équipe de 

quatre personnes, régulièrement présente à la Cité 

des métiers de Bruxelles. Celle-ci dispense un 

accueil de première ligne : information, orientation 

et guidance des candidats. Le COR y assure un 

accueil de seconde ligne : mise à disposition 

d'outils d'orientation vers les métiers de la sécurité, 

bilan de compétences et remédiation. 

Grâce à une information ciblée et régulière auprès 

des services prescripteurs tels qu'Actiris et le 

VDAB, mais aussi à une participation à de 

nombreux salons de l'emploi ou de la formation, ou 

encore à des séances d'information, les visites à la 



 

 I.V. COM (2019-2020) Nr. 58  28-01-2020 C.R.I. COM (2019-2020) N° 58 18 

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN   COMMISSION AFFAIRES INTÉRIEURES  

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2019-2020 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des affaires intérieures – Session 2019-2020 

 

gemeentelijke of gewestelijke preventiediensten 

werken, aan.  

Over het ontslag van de directeur van de GIP geef 

ik geen commentaar.  

 

Ik bezocht het terrein van Brusafe in de herfst van 

2019. De werken zouden tegen midden april 

afgerond zijn. Meer weet ik niet. 

 

  

Cité des métiers de Bruxelles sont en constante 

augmentation. 

Le COR veille à collecter les besoins en 

recrutement auprès des directions des quatre écoles 

définies par l'ordonnance. Les offres d'emploi du 

secteur sont alors recensées et publiées chaque 

semaine sur le site de Brusafe. 

La volonté du gouvernement est de renforcer la 

professionnalisation des acteurs du secteur et 

d'organiser des formations répondant aux modes 

d'intervention préconisés dans le cadre du plan 

global de sécurité et de prévention (PGSP), par la 

mise en place de parcours reconnus et certifiés par 

la Région. 

Sachant que la certification officielle par les 

autorités de l'enseignement professionnel constitue 

un travail de longue haleine, l'approche se veut ici 

pragmatique et de soutien aux acteurs de terrain, 

par la création de projets de formation 

spécifiquement adaptés aux réalités urbaines et 

bruxelloises. L'objectif est de créer, dans le futur, 

une véritable certification régionale. 

Dans cette optique, certaines formations agréées 

par la Région existent déjà, par exemple en matière 

de sanctions administratives communales (SAC), 

organisée par l'École régionale d'administration 

publique (ERAP) à destination des agents 

constatateurs et fonctionnaires sanctionnateurs. 

De même, dans le cadre du plan régional de 

formation, Brusafe et l'ERAP offriront dès 2020 

une formation d'environ 40 heures spécifiquement 

dédiée aux travailleurs sociaux de rue (TSR) actifs 

dans les services communaux ou régionaux de 

prévention bruxellois. Cette formation de base ou 

continue permettra de mieux outiller les 

professionnels en place, mais aussi tout nouvel 

entrant. Son contenu couvre les spécificités du 

métier de travailleur social de rue en Région 

bruxelloise et les modalités d'intervention 

préconisées par la Région, notamment la 

collaboration avec les partenaires du secteur, dans 

une approche intégrée et multidisciplinaire. 

On a évoqué la démission du directeur de l'ERIP. 

Je n'ai pas de commentaire à faire à ce sujet.  
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De voorzitter.- We zouden de medewerkers van 

Brusafe kunnen vragen om de werking te komen 

uitleggen.  

De heer Ahmed Mouhssin (Ecolo) (in het Frans).- 

Een bezoek zou ons een concrete stand van zaken 

bieden; ik ben alleszins optimistisch. 

  

J'ai visité le site de Brusafe à l'automne 2019 et le 

chantier se terminait, mais je ne dispose pas de 

davantage de détails. 

M. le président.- Nous pourrions demander aux 

membres du personnel de Brusafe de nous 

expliquer la manière dont ils fonctionnent.  

M. Ahmed Mouhssin (Ecolo).- Le but d'une visite 

serait de permettre de voir concrètement où nous 

en sommes et de rassurer les commissaires sur 

l'évolution des travaux. Si la fin des travaux est 

prévue pour la mi-avril, nous disposons encore de 

temps pour organiser cette visite. Nous aurons 

donc une idée plus précise de ce qui est mis en 

œuvre. En ce qui me concerne, je suis plutôt 

optimiste. 

  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- Ik 

ben ietwat bezorgd over het feit dat wij minder snel 

vooruitgang maken met de aanleg van een 

schietbaan en oefenterreinen en de bouw van de 

brandbestrijdingshal dan met de renovatie van de 

gebouwen. Nochtans zijn praktische oefeningen 

essentieel voor brandweermannen en 

politieagenten. Ik zal de zaak nauwlettend volgen.  

  

M. Vincent De Wolf (MR).- Je rassure 

M. Mouhssin : je ne suis ni inquiet, ni angoissé par 

ce dossier, mais je reste préoccupé. En effet, 

j'estime que le vrai besoin se situe moins dans des 

classes rénovées et bien équipées que dans un 

stand de tir, une maison du feu et des exercices 

pratiques. Nous sommes d'accord à ce sujet. Or, 

nous avançons moins vite sur ce point.  

J'irai avec plaisir visiter les classes en compagnie 

des autres commissaires. Je pense que le 

fonctionnement centralisé sera mieux que le 

fonctionnement actuel.  

En matière de sécurité, l'exercice pratique est 

fondamental pour les pompiers et les policiers. Je 

resterai attentif à ce que nous avancions sur ce 

point.  

  

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-sp.a).- Ik 

twijfel niet aan de kwaliteit van de opleidingen van 

Actiris en de VDAB. Al bij de rekrutering moet veel 

aandacht gaan naar het belang van tolerantie en naar 

het feit dat er voor discriminatie en racisme geen 

plaats is. Sommige veiligheidsagenten, zij het zeker 

niet allemaal, hebben andere bedoelingen wanneer 

ze dat beroep willen uitoefenen.  

Mme Els Rochette (one.brussels-sp.a) (en 

néerlandais).- Je ne doute pas de la qualité des 

formations d'Actiris et du VDAB. Lors des 

recrutements, il faut être attentif à l'importance de 

la tolérance et souligner qu'il n'y a aucune place 

pour la discrimination et le racisme. Certains 

agents de sécurité veulent exercer cette profession 

pour d'autres objectifs.  
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De heer Rudi Vervoort, minister-president.- De 

bedoeling is ook om steeds meer Brusselaars aan te 

werven. Dat is de eerste prioriteit. 

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-sp.a).- Dat 

is een goede zaak. 

- Het incident is gesloten. 

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- La première priorité est d'engager 

de plus en plus de Bruxellois.  

Mme Els Rochette (one.brussels-sp.a) (en 

néerlandais).- C'est une bonne chose. 

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

NADIA EL YOUSFI 

  

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "de erkenning van de moskeeën 

op het grondgebied van het Brussels 

Gewest". 

  

QUESTION ORALE DE MME NADIA EL 

YOUSFI  

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL,  

 

concernant "la reconnaissance des 

mosquées sur le territoire de la Région 

bruxelloise".  

  

Mevrouw Nadia El Yousfi (PS) (in het Frans).- Ik 

heb in de pers gelezen dat er in het Brussels Gewest 

slechts 21 moskeeën erkend zijn en dat er acht nog 

op een erkenning wachten. Nochtans bestaan er 

meer dan honderd. Bovendien zijn de moskeeën heel 

ongelijk verdeeld over het grondgebied. Dat 

veroorzaakt problemen inzake stedenbouw en 

toegankelijkheid in gemeenten als Jette, waar 

minder moskeeën zijn.  

Sommige moskeeën weigeren een erkenning omdat 

ze de inmenging van de overheid vrezen. We moeten 

de burgers dan ook geruststellen over de 

onpartijdigheid van de overheid. Sinds enkele jaren 

neemt het aantal vragen om erkenning echter toe en 

dat is een positief signaal. Er ontstaat zoiets als een 

Belgische islam.  

Zo'n moskee moet dan wel aanvaarden dat de 

overheid het toezicht uitoefent dat samenhangt met 

haar taak om de lonen van de imams uit te betalen, 

Mme Nadia El Yousfi (PS).- Nous avons appris 

par voie de presse que seules vingt et une 

mosquées étaient reconnues sur le territoire de la 

Région bruxelloise et que huit étaient encore en 

attente de procédure, alors qu’il en existe plus 

d’une centaine. De plus, il subsiste une inégalité 

considérable dans la répartition des mosquées sur 

les dix-neuf communes, certaines en concentrant 

plus que d’autres. Cela génère des problèmes 

urbanistiques importants et des inconvénients en 

termes d’accessibilité pour les communes les 

moins bien desservies comme Jette ou Berchem-

Sainte-Agathe.  

Nous savons que la reconnaissance n’est pas 

indispensable à la création d’une mosquée et que, 

par le passé, certaines ont refusé d’être reconnues 

par crainte de voir l’État interférer avec la gestion 

quotidienne du lieu de culte. Cette méfiance à 

l’égard du monde politique peut être vue comme 

légitime et nous devons, de ce fait, rassurer les 

citoyens quant à l’impartialité du pouvoir public. 

Néanmoins, un phénomène d’inversion apparaît 
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zonder echter afbreuk te doen aan de 

godsdienstvrijheid.  

De moskeeën klagen over de traagheid van de 

administratieve procedures voor een erkenning. 

Daar moeten we een oplossing voor vinden. Ook 

inzake de stedenbouwkundige verplichtingen 

moeten er oplossingen uit de bus komen.  

U hangt natuurlijk gedeeltelijk af van de federale 

overheid, maar ik geloof vast dat u vooruitgang wilt 

boeken binnen uw bevoegdheden. 

Hebt u contact opgenomen met de federale minister 

van Justitie over een versnelling van de procedures 

voor de erkenning van moskeeën?  

Hoe wilt u het aantal erkende moskeeën in het 

Brussels Gewest uitbreiden?  

Hoe zult u de ongelijke verdeling van moskeeën 

over de negentien gemeenten aanpakken? 

  

depuis quelques années et le nombre de dossiers de 

demande de reconnaissance a augmenté. C’est là 

un signal positif pour l’édification de ce que l'on 

appelle communément un "islam de Belgique". 

Toutefois, la mosquée doit accepter l’idée que le 

pouvoir public exerce une tutelle tout en respectant 

un équilibre entre, d'une part, l’article 19 de la 

Constitution affirmant le principe de liberté des 

cultes et, d'autre part, l’article 181 sur le principe 

de prise en charge des traitements et pensions des 

ministres du culte par l’autorité publique. 

Les acteurs de terrain soulignent la lenteur et le 

caractère fastidieux des démarches administratives 

nécessaires à la reconnaissance d’une mosquée. 

C’est une préoccupation qu’il nous faut entendre, 

sans parler des contraintes urbanistiques qui pèsent 

sur l’avenir des mosquées bruxelloises et qu’il 

nous faut impérativement prendre à bras-le-corps. 

Certes, je suis consciente du fait que vous 

dépendez en partie du travail mené par le pouvoir 

fédéral dans ce dossier, mais je ne doute pas de 

votre détermination à le faire avancer dans le cadre 

de vos compétences. 

Avez-vous pris contact avec le ministre de la 

justice pour évoquer l’amélioration des délais de 

traitement dans les dossiers de reconnaissance des 

mosquées par le service public fédéral (SPF) 

Justice ? 

Quelles initiatives prenez-vous afin d’accroître le 

nombre de mosquées reconnues sur le territoire de 

notre Région ? 

Comment comptez-vous résoudre l’épineuse 

question de la répartition des mosquées sur les dix-

neuf communes ?  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- Het gewest ontplooit al jaren 

initiatieven om de moskeeën aan te moedigen een 

erkenningsaanvraag in te dienen. Het heeft een 

vademecum gepubliceerd, eerdere ontmoetingen 

georganiseerd en het steunt ook het Executief van 

de Moslims van België, dat de erkende moskeeën 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Mme El 

Yousfi, tout comme vous, je suis attentif au 

nombre de mosquées reconnues sur notre territoire. 

Je me suis exprimé brièvement à ce sujet lors de 

l’examen du budget de la mission 11. 

Depuis plusieurs années, la Région prend des 

initiatives afin de susciter les dépôts de demande 
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begeleidt en de andere probeert te overtuigen om 

zich te laten erkennen.  

Slechts 21 erkende moskeeën is te weinig, maar de 

erkenning is niet verplicht. Als de acht lopende 

aanvragen afgehandeld zijn, zal toch bijna een 

derde van de Brusselse moskeeën erkend zijn. We 

zijn dus wel op de goede weg.  

Mijn kabinet heeft regelmatig contact met dat van 

de minister van Justitie en de traagheid van de 

erkenningen komt daarbij ter sprake. De minister is 

echter zelf ook afhankelijk van de tijd die de 

Staatsveiligheid nodig heeft om de aanvragen te 

onderzoeken. 

Ik zei net al welke initiatieven het gewest genomen 

heeft om het aantal erkende moskeeën te vergroten. 

Ook de grote moskee van Brussel heeft recent een 

aanvraag tot erkenning ingediend, die nu 

onderzocht wordt. Die erkenning zou een grote 

symbolische waarde hebben en andere moskeeën 

kunnen overtuigen.  

U stelde een vraag over de ongelijke spreiding van 

de moskeeën over het Brusselse grondgebied. 

Welnu, op dat vlak is de invloed van de overheid 

beperkt. Het is immers aan de gelovigen zelf om in 

gebedsplaatsen te voorzien.  

Dat is het gevolg van de godsdienstvrijheid en de 

vrijheid van vereniging. Wij kunnen enkel advies 

verstrekken om ervoor te zorgen dat de erkenningen 

zo vlot mogelijk verlopen.  

Sinds 2006 wordt het tekort van de islamitische 

gemeenschappen overigens opgevangen door het 

gewest en niet door de gemeenten. De spreiding van 

de moskeeën over het gewest is inderdaad veel 

minder evenwichtig dan voor andere godsdiensten.  

  

de reconnaissance. Nous avons ainsi publié un 

vade-mecum et organisé plusieurs rencontres avec 

les gestionnaires de mosquée et nous soutenons 

l’Exécutif des musulmans de Belgique (EMB) afin 

qu’il accompagne les mosquées reconnues mais 

aussi qu’il informe et aide les mosquées qui 

voudraient franchir le pas. 

Je vous rejoins sur le fait que 21 mosquées 

reconnues reste un chiffre insuffisant, mais - vous 

l’avez souligné - la reconnaissance est facultative. 

J’ajoute que, lorsque les huit mosquées en attente 

auront été reconnues, cela portera quasiment à un 

tiers le nombre de mosquées reconnues. Nous 

sommes donc sur la bonne voie, même s’il faut 

poursuivre nos efforts en ce sens.  

Vous m’interrogez tout d’abord sur l’existence de 

contacts avec le ministre de la justice afin de 

raccourcir les délais endéans lesquels il rend ses 

avis. Je confirme que des contacts réguliers ont lieu 

entre mon cabinet et celui du ministre de la justice. 

Mes collaborateurs rappellent régulièrement que 

les délais d’avis sont fort longs. Cela est 

notamment signalé lors des réunions de la 

commission de concertation sur les cultes qui se 

tiennent tous les deux mois au SPF Justice.  

Cela étant, dans sa compétence d’avis, le ministre 

de la justice est lui-même dépendant du temps 

requis par la Sûreté de l’État pour examiner les 

demandes de reconnaissance. 

Concernant les initiatives prises pour accroître le 

nombre de mosquées reconnues, j’ai énuméré plus 

tôt les initiatives prises à cette fin. J’ajouterai peut-

être un élément, même si ce n’est pas à proprement 

parler le fruit de mon initiative, à savoir la 

reconnaissance de la grande mosquée de Bruxelles. 

Une demande de reconnaissance a été récemment, 

déposée dont le traitement est en cours. J'ai bon 

espoir que la reconnaissance effective aura lieu 

rapidement et que cette reconnaissance à haute 

valeur symbolique suscitera des vocations parmi 

d’autres mosquées.  

Enfin, votre question de savoir comment mieux 

répartir géographiquement les mosquées sur le 

territoire des dix-neuf communes bruxelloises, je 

vous répondrais que l'influence des autorités 

publiques reste limitée puisque ce sont les 
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structures elles-mêmes qui doivent prendre 

l'initiative de suivre ce parcours. La création d'un 

lieu de culte est en effet une décision qui incombe 

aux croyants. 

Tout cela découle des grands principes qui sont les 

nôtres, à savoir les libertés de culte et 

d’association. Bien entendu, si nous sommes 

sollicités en amont, nous pouvons effectivement 

apporter, comme nous le faisons, tous les conseils 

utiles pour faire en sorte que les demandes 

aboutissent dans les meilleurs délais.  

Pour terminer, j’observerai quand même que le 

déficit des communautés islamiques a, depuis 

2006, été assumé par le niveau régional et non 

local. En effet, la répartition géographique que 

vous évoquez est très inégale d'une commune à 

l'autre, ce qui est moins la cas pour les autres 

cultes, qui, pour des raisons historiques, 

connaissent une répartition plus équilibrée.  

  

Mevrouw Nadia El Yousfi (PS) (in het Frans).- Ik 

ben mij ervan bewust dat u voldoende aandacht 

besteedt aan deze kwestie.  

Wordt er bij de Federale Overheidsdienst (FOD) 

Justitie nagedacht over manieren om de 

erkenningsprocedure vlotter te laten verlopen? Ik 

begrijp echter dat de snelheid van de procedure ook 

afhangt van de Staatsveiligheid.  

Wie heeft de aanvraag tot erkenning van de grote 

moskee van Brussel ingediend?  

Ik weet dat u de spreiding van de moskeeën over het 

Brusselse grondgebied niet kunt opleggen, maar 

misschien kunt u de imams stimuleren om daarover 

na te denken.  

  

Mme Nadia El Yousfi (PS).- Je suis consciente de 

l'attention que vous accordez à ce dossier. C'est un 

dossier important, tant dans le cadre des débats 

actuels qu'au regard de la demande croissante de 

reconnaissance des mosquées. Cette démarche 

positive est aussi primordiale pour assurer l'égalité 

des citoyens en matière de culte.  

Au niveau du service public fédéral (SPF) Justice, 

une réflexion est-elle en cours pour améliorer les 

délais de réponse, même si je comprends que cela 

dépend des enquêtes réalisées par la Sûreté de 

l’État ?  

Par qui la demande de reconnaissance concernant 

la grande mosquée de Bruxelles est-elle 

introduite ? 

Enfin, je sais que le ministre-président n'a pas le 

pouvoir d'imposer ou de susciter une répartition 

des lieux de culte sur les dix-neuf communes, mais 

vos échanges avec les ministres du culte peuvent 

les inciter à réfléchir à la question. Par ailleurs, 

vous pouvez apporter un soutien plus particulier 

quand des mosquées souhaitent se rassembler. 
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De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- Momenteel verschilt de aanpak van 

gewest tot gewest. Vlaanderen vindt dat alles 

verboden is, tenzij het expliciet wordt toegestaan. 

Brussel gaat eerder uit van de gelijke rechten en 

plichten inzake alle erediensten.  

Sommige wetgeving in dat verband is al heel oud en 

het gewest werkt aan een modernere 

reglementering van de erediensten, waardoor ze 

nog gelijker zullen worden behandeld.  

Ik heb weinig middelen om de werkwijze van de 

Staatsveiligheid te beïnvloeden. Ik heb begrepen dat 

die dienst over veel te weinig middelen beschikt en 

de erkenningsaanvragen van de moskeeën wellicht 

niet als een prioriteit beschouwt.  

- Het incident is gesloten.  

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- De plus, 

les approches diffèrent à présent d'une Région à 

l'autre. Ainsi, la vision du gouvernement flamand 

est opposée à la nôtre en ce qui concerne le culte et 

les mosquées. En Flandre, l'idée est plutôt que tout 

est interdit, sauf ce qui est permis. En Région de 

Bruxelles-Capitale, nous appliquons un principe 

d'égalité entre tous les cultes. Il n'existe pas de 

différence de traitement : chaque culte doit avoir 

les mêmes obligations et droits que les autres.  

Dans ce cadre, nous travaillons à une réforme de la 

réglementation sur les cultes. Certaines 

législations ont été adoptées il y a longtemps. Elles 

remontent parfois à la Révolution française. Cette 

réforme complète vise à rendre les cultes encore 

plus égaux entre eux.  

En ce qui concerne la Sûreté de l'État, les moyens 

dont je dispose sont limités. Je ne me vois mal 

convoquer le directeur de la Sûreté de l'État pour 

lui dire que la situation ne convient pas. Je 

m'interroge sur un éventuel manque de moyens car 

j'ai cru comprendre que la Sûreté de l'État s'en 

plaint également. En termes de mise à contribution 

de ses services, il ne s'agit sans doute pas de sa 

priorité. Par ailleurs, dans le contexte actuel, nous 

sommes sans doute moins enclins à donner des 

avis.  

Pour le reste, je vous communiquerai les 

coordonnées dès que je les aurai. 

- L'incident est clos.  

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

FRANÇOISE SCHEPMANS 

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "de flankerende maatregelen 

inzake prostitutie".  

QUESTION ORALE DE MME FRANÇOISE 

SCHEPMANS 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

concernant "les mesures afin d'encadrer la 

prostitution". 
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Mevrouw Françoise Schepmans (MR) (in het 

Frans).- Eind 2019 signaleerde de pers 

verschillende gevallen van ernstige agressie 

tegenover prostituees in Sint-Joost-ten-Node. Vaak 

ging het daarbij om zestigplussers die dat werk 

doen om te overleven.  

Op de trage interventie van de politie zal ik niet 

terugkomen. Volgens La Libre Belgique verloedert 

de wijk sterk. De prostituees worden niet alleen 

aangevallen, maar ook stelselmatig geïntimideerd 

en vernederd. 

Die onaanvaardbare feiten roepen vragen op over 

de flankerende maatregelen inzake prostitutie in de 

Noordwijk. Raamprostitutie is er een alternatief 

voor de straatprostitutie, die nog gevaarlijker is. 

Het fenomeen ligt echter moeilijk bij de 

buurtbewoners, die hopen dat hun wijk ten goede 

zal veranderen. De gemeente maakt er geen geheim 

van dat ze de raamprostitutie grondig wil inperken. 

Het gewest moet zijn verantwoordelijkheid 

opnemen en een oplossing zoeken voor de 

problematiek, die de gemeenten overstijgt.  

Hoeveel feiten van agressie tegenover prostituees 

werden er de voorbije jaren in de Noordwijk geteld? 

Hoe is het aantal raamprostituees geëvolueerd de 

voorbije tien jaar? Welke belastingreglementen 

hanteren de gemeenten? Welke flankerende 

maatregelen nemen ze om de prostituees te 

beschermen tegen agressie? Hoe staat de regering 

tegenover het behoud of de vermindering van de 

raamprostitutie in de Noordwijk? Welke 

alternatieven zijn er? Wat doet het gewest om 

prostitutie op de openbare weg te beperken?  

  

Mme Françoise Schepmans (MR).- À la fin de 

l'année 2019, la presse relatait plusieurs faits 

d’agression particulièrement violents à l’encontre 

de prostituées dans la commune de Saint-Josse. 

Ces actes sont d’autant plus odieux - bras cassé, 

coups au visage, attaque au couteau - qu’ils 

concernent des prostituées souvent âgées de plus 

de 60 ans qui pratiquent ce métier pour survivre. 

Je ne vais pas revenir sur la polémique relative à la 

lenteur d’intervention de la zone de police 

Bruxelles-Nord déplorée par les victimes. À en 

croire le quotidien La Libre Belgique, la situation 

dans ce quartier se dégraderait fortement. Non 

seulement les prostituées sont agressées, mais elles 

subiraient également des intimidations et des 

humiliations répétées depuis plusieurs mois.  

Cette violence et ces agressions, totalement 

inacceptables, posent la question de l’encadrement 

de la prostitution dans le quartier Nord. Cette 

problématique concerne tant les communes de 

Saint-Josse et de Schaerbeek que la Ville de 

Bruxelles. Implantées depuis plusieurs décennies 

dans un quartier densément peuplé, les carrées 

constituent une solution alternative à la 

prostitution pratiquée en rue qui présente des 

dangers encore plus importants. 

Toutefois, la cohabitation de ces carrées de 

prostitution avec les habitants, qui sont en attente 

légitime d’une transformation positive de leur 

quartier, n’est pas aisée. La commune de Saint-

Josse ne cache d’ailleurs pas son souhait de limiter 

progressivement ces carrées sur son territoire, avec 

toutes les conséquences que cela pourrait amener. 

Selon moi, la Région bruxelloise doit prendre ses 

responsabilités et trouver une solution à cette 

problématique supracommunale. 

Quel est le nombre d’agressions dont ont été 

victimes les prostituées ces dernières années dans 

le quartier Nord ? Quelle est l’évolution du nombre 

de carrées au cours de ces dix dernières années ? 

Quels règlements de taxes sont appliqués par les 

communes ? Quelles sont les mesures prévues 

pour encadrer la prostitution et protéger les 

travailleuses de ce type d’agressions ? Quelle est 

l’attitude du gouvernement relative au maintien ou 

à la diminution du nombre de carrées dans le 
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quartier Nord ? Et surtout, quelles sont les 

alternatives possibles ? Que fait la Région pour 

limiter la prostitution sur la voie publique ? 

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- In 2019 registreerde de politiezone 

Brussel-Noord negen gevallen van agressie tegen 

prostituees, tegenover negentien in 2018. Het 

Brussels Observatorium voor Preventie en voor 

Veiligheid heeft geen preciezere gegevens over de 

context van die gevallen en geeft aan dat er ook heel 

wat gevallen niet gemeld worden, omdat de 

slachtoffers vaak administratief niet in orde zijn.  

Uit de algemene misdaadcijfers blijkt wel dat het 

aantal gevallen van slagen en verwondingen sterk 

toegenomen is in de Noordwijk (+24%) en de 

Brabantwijk (+19%). De prostituees die in die 

wijken actief zijn, ontsnappen daar wellicht ook niet 

aan. 

In Sint-Joost-ten-Node zijn momenteel 95 locaties 

waar aan raamprostitutie gedaan wordt, allemaal 

in de Noordwijk. Sinds januari 2018 is er een 

specifiek actieplan voor die wijk, dat onder meer 

inhoudt dat de politie er regelmatiger patrouilleert. 

Gespecialiseerde rechercheurs proberen 

regelmatig in contact te komen met de prostituees 

om gevallen van mensenhandel op het spoor te 

komen. 

Prostitutie is een aspect van het Brussels Preventie- 

en Buurtplan (BPBP), waarbij het gewest de 

gemeenten ondersteunt. Het gaat daarbij vooral om 

conflictbeheersing en meer blauw op straat. 

Het gewest steunt ook verenigingen die zich 

bezighouden met de opvang van slachtoffers van 

mensenhandel en seksuele uitbuiting, vooral door 

betere informatie aan het publiek, de potentiële 

slachtoffers en de hele sector. 

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- En 

2019, la zone de police Bruxelles-Nord a répertorié 

neuf agressions de prostituées, contre dix-neuf en 

2018. L’Observatoire bruxellois pour la prévention 

et la sécurité (OBPS) ne dispose pas, quant à lui, 

de données contextualisées à ce sujet, car les 

données relatives à la victime ne sont pas 

enregistrées dans la Banque de données nationale 

générale.  

Par ailleurs, l’OBPS précise que le chiffre noir 

relatif à ce type d’agression est extrêmement élevé. 

Les prostituées n’étant pas toujours en règle d’un 

point de vue administratif, leur situation les 

dissuade souvent de déposer de plainte auprès de 

la police. 

Toutefois, le rapport de l’OBPS qui sera publié 

prochainement et les chiffres de la criminalité de 

manière générale nous permettent de préciser que 

les quartiers Nord et Brabant sont directement 

concernés par les faits de coups et blessures (dont 

l'augmentation entre 2016 et 2017 est de 

respectivement 24 % pour le quartier Nord et 19 % 

pour le quartier Brabant). Les prostituées qui 

fréquentent ces quartiers n’échappent 

probablement pas à ces actes de violence. 

Actuellement, on dénombre 95 carrées sur la 

commune de Saint-Josse-ten-Noode. Le quartier 

Nord, dans lequel se trouve les carrées, fait quant à 

lui l’objet d’un plan d’action spécifique appelé 

"plan d’action Nord" et mis en en place en janvier 

2018. Il se caractérise, notamment, par des 

patrouilles à pied ou en véhicule qui complètent le 

dispositif régulier d’intervention, et fait l’objet 

d’un monitoring hebdomadaire par la direction des 

opérations. 

Les policiers spécialisés des services de recherche 

effectuent régulièrement des opérations visant à 

entrer en contact avec les prostituées afin de 

détecter les éventuelles situations de traite des êtres 

humains. 
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Pour rappel, l’aspect prostitution dans sa 

dimension préventive fait partie intégrante du 

travail des communes dans le cadre du plan 

bruxellois de prévention et de proximité (PBPP), 

plus particulièrement sous les axes "présence 

visible et rassurante dans les espaces publics, en ce 

compris dans les transports en commun" et 

"médiation des conflits dans les espaces publics". 

Par ce biais, la Région apporte un soutien aux 

actions de concertation locale, de veille juridique 

et d’analyse ou encore de gestion des troubles à 

l’ordre public, notamment en lien avec la 

prostitution lorsque ces derniers ont une incidence 

sur l’espace public. 

Nous apportons également notre aide au secteur 

associatif dans le but d’améliorer l’accueil des 

victimes de traite des êtres humains, en ce compris 

les victimes d’exploitation sexuelle. Cette aide 

consiste notamment en l'amélioration de 

l’information fournie au public, aux victimes 

potentielles et aux professionnels. 

  

Mevrouw Françoise Schepmans (MR) (in het 

Frans).- Het is een complexe kwestie met vele 

aspecten, zoals de veiligheid van de betrokken 

vrouwen, mensenhandel en de situatie van de 

gezinnen die in de wijken wonen waar prostitutie 

plaatsvindt. Een goede oplossing moet met al die 

zaken rekening houden.  

Sommigen willen een eenvoudig verbod op 

prostitutie, anderen willen meer flankerende 

maatregelen. Persoonlijk ben ik voorstander van 

een initiatief als het Antwerpse Villa Tinto. In elk 

geval moeten we de verenigingen die met 

sekswerkers werken, steunen en bij de discussie 

betrekken.  

Het allerbelangrijkste is alleszins de bescherming 

van de prostituees tegen agressie.  

- Het incident is gesloten. 

  

Mme Françoise Schepmans (MR).- Certes, le 

sujet est complexe, puisqu'il touche à de multiples 

domaines tels que la sécurité des femmes qui 

pratiquent cette activité, mais aussi la traite des 

femmes par des réseaux mafieux. À cela s'ajoutent 

les problèmes de cohabitation de cette activité avec 

les familles qui vivent dans les quartiers où elle 

s'exerce. Pour trouver une solution, il faudra 

nécessairement tenir compte de tous ces 

paramètres, sans monter les uns contre les autres.  

Si certains sont adeptes de l'interdiction pure et 

simple de cette activité, d'autres prônent un 

meilleur encadrement. Le débat est animé, même 

au sein des formations politiques -  y compris du 

MR. À titre personnel, j'estime qu'il faut prendre 

des initiatives, en s'inspirant par exemple du projet 

Villa Tinto, lancé il y a des années à Anvers. Il 

importe également d'associer à la réflexion et de 

soutenir les associations qui viennent en aide aux 

travailleuses du sexe.  

En tout état de cause, le plus important est que ces 

femmes soient protégées des agressions 

récurrentes. 
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- L'incident est clos. 

  

INTERPELLATIE VAN DE HEER VINCENT 

DE WOLF 

 

TOT DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

EN TOT DE HEER PASCAL SMET, 

STAATSSECRETARIS VAN HET 

BRUSSELS HOOFDSTEDELIJK 

GEWEST, BEVOEGD VOOR 

STEDENBOUW EN ERFGOED, 

EUROPESE EN INTERNATIONALE 

BETREKKINGEN, BUITENLANDSE 

HANDEL EN BRANDBESTRIJDING EN 

DRINGENDE MEDISCHE HULP, 

 

betreffende "de verhuizing van de 100/112-

centrale naar de lokalen van BPV en de 

operationele risico's daarvan voor de 

DBDMH".  

  

INTERPELLATION DE M. VINCENT DE 

WOLF 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

ET À M. PASCAL SMET, SECRÉTAIRE 

D'ÉTAT À LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DE 

L'URBANISME ET DU PATRIMOINE, 

DES RELATIONS EUROPÉENNES ET 

INTERNATIONALES, DU COMMERCE 

EXTÉRIEUR ET DE LA LUTTE 

CONTRE L'INCENDIE ET L'AIDE 

MÉDICALE URGENTE,  

 

concernant "le transfert de la centrale 

100/112 vers les locaux de BPS et les risques 

opérationnels qui en découlent pour le 

Siamu".  

  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- De 

vorige regering was het eens over de oprichting van 

een gewestelijk crisis- en communicatiecentrum bij 

Brussel Preventie & Veiligheid (BPV) om er de 

noodcentrales 100 en 112 onder te brengen. Dat 

zou onder meer synergieën mogelijk maken tussen 

de verschillende lokale en gewestelijke actoren. 

De Brusselse Hoofdstedelijke Dienst voor 

Brandbestrijding en Dringende Medische Hulp 

(DBDMH) werd dan ook verzocht om de nodige 

maatregelen te nemen voor de verhuizing van het 

100/112-centrum van de DBDMH naar BPV. Die 

verhuizing werd herhaaldelijk aangekondigd en in 

de begroting voor de komende jaren werden daar 

middelen voor ingeschreven, ook al trokken de 

centrale en de DBDMH de haalbaarheid ervan in 

twijfel. De DBDMH vreest namelijk dat de 

M. Vincent De Wolf (MR).- Le précédent 

gouvernement s’était accordé sur la création d’un 

centre régional de communication et de crise au 

sein de Bruxelles Prévention et Sécurité (BPS), en 

vue d’héberger notamment la centrale de secours 

de l’aide médicale urgente et des services 

d’incendie et le centre d’information et de 

communication (CIC), en bref, le 100 et le 112. 

Dans le plan global de sécurité et de prévention 

(PGSP) de la Région présenté en 2017, le centre y 

est décrit comme l’élément fort de la nouvelle 

architecture de la sécurité dans notre Région, 

notamment grâce aux synergies qui doivent exister 

entre les acteurs locaux et régionaux actifs dans les 

diverses disciplines liées à la sécurité et à la 

prévention. 

Il a donc été demandé au Siamu de prendre les 

mesures nécessaires pour rendre possible le 
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bestaande synergieën onmogelijk of in elk geval 

minder doeltreffend worden.  

In een recent interview onderstreepte het hoofd van 

de DBDMH nogmaals dat de verhuizing geen 

enkele meerwaarde biedt door de scheiding tussen 

enerzijds de medewerkers van de centrale, die de 

noodoproepen ontvangen, en anderzijds de 

dispatching, die de oproepen naar de teams op het 

terrein stuurt. Dat is volgens hem een groot 

probleem.  

Daarnaast klaagt de directie van de DBDMH aan 

dat het betrokken personeel niet op gepaste wijze 

kan worden ondergebracht in de geplande ruimte. 

Kortom, de DBDMH houdt vast aan zijn conclusie 

dat het beter is in de kazerne te blijven en een rode 

vertegenwoordiger voor de brandweer en een gele 

voor de ambulanciers bij BPV aan te stellen om 

multidisciplinair overleg mogelijk te maken. 

De uitvoering van het project van het gewestelijke 

communicatiecentrum verloopt dus nog steeds 

moeizaam, ook al verklaarde u dat er een akkoord 

bestaat en dat de plooien gladgestreken waren.  

Wat is het standpunt van de nieuwe regering over 

het project? Hoe ver staat het met het overleg tussen 

de betrokken partijen? 

Hoe zal de regering zorgen voor een optimale 

coördinatie tussen de medewerkers van de centrale 

en die van de dispatching van de DBDMH? 

De vorige regering had technologische vooruitgang 

beloofd voor de betrokken diensten in geval van 

verhuis. Welke financiële middelen worden 

hiervoor ingezet? Werden er al 

aanbestedingsprocedures gestart? 

Hoe ver staan de onderhandelingen over de 

verdeling van de lokalen bij BPV? Wie zal het 

gebruik van een deel van de ruimte van BPV door 

de medewerkers van de centrale financieren? 

Wat is uw antwoord op het voorstel van de directie 

van de DBDMH om de centrale en de dispatching 

in de Helihavenlaan te behouden en het overleg met 

BPV te verbeteren door de fysieke aanwezigheid 

déménagement du centre 100/112 du Siamu vers 

BPS. Le déménagement avait été annoncé à 

plusieurs reprises et était inscrit au budget pour les 

années suivantes, et ce, bien que la direction et le 

personnel de la centrale et du Siamu en aient remis 

la pertinence et la faisabilité en cause. Le Siamu 

craint que le transfert ne rende impossibles ou en 

tout cas moins efficaces les synergies qui existent 

actuellement en raison de la localisation au sein 

d’un même quartier général de la centrale et des 

services du Siamu (renfort de personnel, 

concertation et coordination entre les services, 

etc.).  

Durant la législature précédente, j'avais interpellé 

à plusieurs reprises le ministre-président, qui avait 

répondu avec bonhommie que des rencontres 

étaient prévues, qu'il y avait un accord et que les 

difficultés étaient aplanies. Or, dans une interview 

récente, le patron du Siamu est revenu sur le 

dossier en insistant encore sur le fait que ce 

déménagement n'offrait, selon lui, aucune valeur 

ajoutée, compte tenu de la séparation opérée entre 

les centralistes qui reçoivent les appels d'urgence, 

envoyés vers BPS, et le dispatching, qui transmet 

les appels aux équipes de terrain. Il y voit un 

problème important.  

Outre l’absence de cohérence du projet proposé au 

Siamu, la direction remet aussi en cause l’espace 

qui est prévu et qui ne permet pas d’accueillir le 

personnel concerné de façon adéquate. 

La conclusion du Siamu est donc ferme et 

identique à celle défendue par le passé : rester dans 

la caserne et mettre un représentant rouge pour les 

pompiers et un représentant jaune pour les 

ambulanciers au sein de BPS pour rendre la 

consultation multidisciplinaire possible. Le Siamu 

tient à ce regroupement existant entre ceux qui 

reçoivent les appels et ceux qui en effectuent le 

suivi. 

Il ressort de ce qui précède que la concrétisation du 

centre de communication régional reste en 

difficulté, ce projet ne recueillant toujours pas 

l’adhésion de tous. Il y a un certain temps déjà, 

vous indiquiez qu'un accord existait et que les 

difficultés étaient aplanies. 
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van vertegenwoordigers van de verschillende 

disciplines? 

  

Quelle est la position actuelle du nouveau 

gouvernement sur le projet de transfert ? Le 

maintenez-vous ? Quel est l’état actuel des 

concertations entre les parties concernées ? En 

effet, il n'est pas souhaitable de forcer un corps 

aussi important que le Siamu à agir contre son gré 

et cela pourrait faire planer des risques sur la 

sécurité. 

En cas de transfert, quels aménagements sont-ils 

prévus par le gouvernement pour assurer une 

coordination optimale entre les centralistes et le 

dispatching du Siamu et répondre ainsi aux 

réticences exprimées ? 

Le gouvernement précédent avait promis un bond 

technologique pour les services concernés en cas 

de déménagement. Quels sont les moyens 

financiers mobilisés pour répondre à ces besoins et 

à ces promesses ? Les marchés publics utiles à 

cette fin ont-ils déjà été lancés ? 

Qu’en est-il des négociations relatives à la 

répartition des locaux au sein de BPS ? C'est aussi 

une pomme de discorde en plus des problèmes de 

communication. Qui financera l’occupation d’une 

partie de l’espace de BPS par les centralistes ? Je 

ne reviens pas sur le fait que la Région paie depuis 

très longtemps des étages sur lesquels lorgne 

M. Ghyssels et qui sont inoccupés. 

Que répondez-vous à la proposition de la direction 

du Siamu de maintenir la centrale et le dispatching 

à l'avenue de l’Héliport et d’opter pour une 

meilleure consultation avec BPS par la présence 

physique de représentants des différentes 

disciplines ?  

  

De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Ik 

heb het dossier in de vorige legislatuur niet kunnen 

volgen. Is overwogen om ook de dispatchings van 

de DBDMH te verhuizen en alles te centraliseren 

bij BPV? Zo niet, waarom? 

Kunt u de brandweermannen die vrezen dat hun 

statuut zal wijzigen na de integratie van de dienst in 

BPV, geruststellen?  

  

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Je souhaiterais 

quelques éclaircissements sur ce dossier, que je 

n'ai pas pu suivre lors de la législature précédente.  

La possibilité de transférer également les 

dispatchings du Siamu pour tout centraliser auprès 

de BPS a-t-elle été envisagée ? Dans la négative, 

pour quelles raisons ?  

Il nous revient que de nombreux agents craignent 

un changement de statut à la suite de leur 

intégration dans BPS. Pouvez-vous les rassurer sur 
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ce point ? Les pompiers qui auraient rencontré des 

difficultés ou subi un accident de parcours doivent 

pouvoir conserver leur statut lorsqu'ils sont 

affectés à un autre poste.  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- Sinds 2014 oefent de Brusselse 

regering nieuwe bevoegdheden uit inzake preventie 

en veiligheid. In dat kader heeft zij een nieuwe 

instelling opgericht, Brussel Preventie & Veiligheid 

(BPV).  

Daarnaast hebben we een nieuw strategisch 

referentiekader ontwikkeld met het Globaal 

Veiligheids- en Preventieplan (GVPP). De ambitie 

is om een crisis- en communicatiecentrum op te 

richten.  

Zo'n belangrijke onderneming vereist uiteraard dat 

alle partners erachter staan. Dagelijks worden 

inspanningen geleverd om de politie- en 

hulpdiensten van dit project te overtuigen.  

Sinds 5 maart 2015 hebben we over deze kwestie 

kunnen debatteren en dat blijven we ook in de 

toekomst doen.  

Om het communicatiecentrum operationeel te 

maken, zijn grote structurele werkzaamheden 

nodig. Ruim 30 overheidsopdrachten worden 

daarvoor momenteel uitgevoerd.  

Om dit project te verwezenlijken, moeten de wensen 

van de verschillende partners worden verzoend, die 

soms tegenstrijdig kunnen lijken. De verandering 

van gewoontes en omgeving kan mensen parten 

spelen. Maar het is ook nodig beter materiaal ter 

beschikking te stellen, met name op het gebied van 

technologie.  

Tal van informatiesessies zijn al georganiseerd 

voor de vakbondsvertegenwoordigers en de 

diensten die bij dit project en de verhuizing 

betrokken zijn.  

Vandaag staat vast dat het centrum onderdak zal 

bieden aan de federale politie, de politiezone 

Brussel-Hoofdstad / Elsene, de dispatching 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Depuis 

2014, le gouvernement bruxellois s’est attaché 

pleinement à exercer ses nouvelles compétences en 

matière de prévention et de sécurité. Afin 

d’assumer ce rôle, il a décidé de la mise en place 

d’un nouvel organisme, Bruxelles Prévention et 

sécurité (BPS).  

Au-delà de la mise en place de BPS, nous avons 

développé un nouveau cadre stratégique de 

référence avec un plan global de sécurité et de 

prévention (PGSP). Ce dernier traduit l’ambition 

de développer une nouvelle architecture de 

sécurité autour d’un centre de communication et de 

crise. Cette ambition a, par ailleurs, été confirmée 

par la déclaration de politique régionale (DPR) à la 

suite des dernières élections. 

Une entreprise aussi importante et un projet aussi 

conséquent nécessitent évidemment l’adhésion de 

l’ensemble des partenaires de la sécurité. Ce travail 

de conviction est effectué au quotidien, tant avec 

les services de police que les services de secours. 

BPS est chargé d'exécuter les décisions du 

gouvernement prises en la matière. 

Depuis le 5 mars 2015, nous avons eu l'occasion de 

débattre de cette question et nous l'aurons encore à 

l'avenir. 

Pour rendre fonctionnel et opérationnel le centre de 

communication, d’importants travaux structurels 

et d’aménagement, des fournitures et des 

prestations de service doivent être engagés. Plus de 

30 marchés publics sont actuellement exécutés 

pour ces différents aspects.  

La concrétisation de ce projet nécessite de 

concilier les demandes des différents partenaires, 

qui peuvent paraître contradictoires et qui 

nécessitent dès lors une approche collaborative. Le 

changement d'habitudes, d'environnement, est 

toujours un facteur à considérer. Certains veulent 

disposer du même bureau qu'avant, par exemple. 

Mais il est également nécessaire de mettre à 
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veiligheid van de MIVB en de oproepcentrale van 

de Brusselse brandweer.  

De andere Brusselse politiezones kunnen indien 

gewenst ook gebruikmaken van het centrum. 

Sommige hebben daartoe al een reeks 

overeenkomsten ondertekend. 

Het gemeenschappelijke doel blijft de veiligheid op 

het Brusselse grondgebied verhogen. Het gewest 

vervult daarbij een coördinerende rol. 

We stellen alleen werkinstrumenten ter beschikking. 

De personen die deel zullen uitmaken van de nieuwe 

structuur, behouden hun statuut en hoeven zich dus 

geen zorgen te maken. Ze blijven brandweerlui of 

politieagenten en worden geen ambtenaren van 

BPV. 

Dit proces past in het kader van een technologische 

evolutie, zelfs revolutie, waarbij onze 

werkinstrumenten zoveel mogelijk worden gedeeld. 

Zo kunnen we schaalvoordelen halen en de 

bevolking een betere dienstverlening bieden. 

Alle diensten zullen bijvoorbeeld over gedeeld 

beeldmateriaal beschikken: de MIVB, Brussel 

Mobiliteit en alle betrokken actoren. 

  

disposition du matériel plus adapté, notamment sur 

le plan technologique.  

De nombreuses sessions d’information ont été 

organisées à l’attention des représentants 

syndicaux et des services concernés par ce projet 

et le déménagement qu’il implique. 

Aujourd’hui, il est acquis que le centre accueillera 

la police fédérale, la zone de police Bruxelles-

Capitale / Ixelles, le dispatching de sécurité de la 

STIB et la centrale d’appels des pompiers de 

Bruxelles. Cela m'a été confirmé par M. Smet, qui 

a la tutelle sur le Siamu. Les pompiers 

disposeraient au sein de BPS d'éléments tels que 

les images dont ils ne disposent pas actuellement à 

la caserne de l'avenue de l'Héliport.  

Les autres zones de police bruxelloises qui le 

souhaitent pourront également bénéficier de la 

structure. Certaines ont déjà signé une série de 

conventions en ce sens. C'est un premier pas vers 

l'intégration au sein du centre. 

L’objectif commun demeure : augmenter le niveau 

de sécurité sur le territoire bruxellois. On dit 

toujours que la Région a un rôle de coordination à 

jouer et c'est bien de cela qu'il s'agit. 

Nous ne faisons que mettre à disposition des outils. 

Les personnes qui intègrent la structure y 

conservent leur statut et n'ont donc aucune crainte 

à avoir. Elles restent pompiers ou agents de police 

et ne deviennent pas agents de BPS. De ce point de 

vue, l'étanchéité est respectée dans le centre de 

communication ou dans le centre de crise. Le 

regroupement fait partie des options examinées. 

Ce processus s'inscrit dans le cadre d'une 

évolution, voire d'une révolution technologique 

qui est en cours à Bruxelles et qui tend à mutualiser 

le plus possible les outils dont nous disposons, 

dans le respect des règles et des lois qui s'imposent 

à nous. Aujourd’hui, la technologie le permet et 

c'est en mutualisant que nous ferons des gains 

d'échelle et, surtout, que nous rendrons un meilleur 

service à la population. 

Tous les services disposeront ainsi d'images 

mutualisées : la STIB, Bruxelles Mobilité et 
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l'ensemble des acteurs. C'est dans ce cadre que 

nous souhaitons travailler. 

  

De heer Vincent De Wolf (MR) (in het Frans).- Ik 

ben allesbehalve blij met dit antwoord. De regering 

blijft dus bij haar standpunt en bij de verhuizing. De 

heer Smet blijkt het eens te zijn met de stand van 

zaken van het overleg, maar hij is de DBDMH niet. 

Hij staat tegenover een duizendtal ambtenaren, een 

directeur en een vakbond. Wanneer de directeur 

van de DBDMH een standpunt inneemt in een 

interview, moet dat ernstig worden genomen.  

(Opmerkingen van de heer Vervoort)  

Ik stel dus een belangrijke contradictie vast. Het is 

volgens u noodzakelijk dat de gesprekspartners zich 

achter het project scharen om het te doen slagen. 

Dat is vandaag echter niet het geval. 

Ik kreeg geen antwoord op mijn vraag betreffende 

de medewerkers van de centrale en de dispatching. 

Evenmin kreeg ik een concreet antwoord over de 

directie. Kortom, uw antwoord volstaat niet. 

  

M. Vincent De Wolf (MR).- Je suis loin d'être ravi 

de la réponse. Concernant la position actuelle du 

gouvernement, je comprends qu'il ne change pas 

d'avis et maintient le regroupement. Pour ce qui est 

de l'état des concertations, j'entends que M. Smet 

est d'accord, mais M. Smet n'est pas le Siamu. Il en 

a certes la tutelle, mais il a face à lui un millier 

d'agents, un patron et un syndicat. Et lorsque le 

directeur du Siamu prend position lors d'une 

interview, c'est à prendre au sérieux.  

(Remarques de M. Vervoort)  

Je perçois donc une contradiction majeure dans vos 

propos, puisque vous avez parlé d'une nécessaire 

adhésion entre les interlocuteurs pour que cela 

fonctionne. Or, aujourd'hui, cette nécessaire 

adhésion n'existe pas.  

En ce qui concerne les centralistes et les 

dispatcheurs, je n'ai pas entendu votre réponse, 

hormis l'affirmation d'une volonté technologique. 

Vous me rassurez sur le fait qu'il n'y aura pas de 

changement de statut, mais je n'avais pas de crainte 

à cet égard.  

Enfin, je n'ai pas non plus reçu de réponse concrète 

concernant la direction. Bref, votre réponse n'est 

pas suffisante. 

  

De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Er 

zijn verschillende vakbonden binnen de DBDMH en 

die zijn het niet altijd eens. 

Ik begrijp dat de centralisatie nog maar in de 

kinderschoenen staat. Ik begrijp ook dat er verzet is 

tegen verandering wanneer brandweerlui of 

politieagenten bijvoorbeeld naar een nieuw gebouw 

moeten verhuizen waar ze over minder 

sportfaciliteiten beschikken. Ik twijfel er niet aan 

dat u omstandig overleg zult plegen.  

- Het incident is gesloten.  

  

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Pour rebondir sur la 

représentation syndicale, je rappelle qu'il y a 

plusieurs syndicats au sein du Siamu et que leurs 

positions ne sont pas toujours identiques, 

notamment à ce sujet. J'entends aussi que la 

centralisation n'en est qu'à ses débuts et que 

l'intégration sera peut-être plus poussée à moyen 

terme. 

J'aimerais revenir sur la réticence au changement. 

Pour les pompiers et agents de police, par exemple, 

qui ont parfois accès à des infrastructures sportives 

au sein de leur caserne, il est compréhensible que 

le fait de ne plus disposer de ces installations dans 

un bâtiment administratif puisse poser problème 
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ou, en tout cas, être à l'origine d'un moindre 

confort.  

Ce type d'argument peut être entendu et nous 

suivrons ce dossier de près. Je ne doute pas qu'une 

concertation sera organisée avec l'ensemble des 

acteurs. À défaut, nous interpellerons les ministres 

ou secrétaires d'État responsables. 

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

MATHIAS VANDEN BORRE 

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "het samenvoegen van de 

administratieve diensten van de Brusselse 

politiezones en de oprichting van een 

gemeenschappelijke aankoopcentrale 

binnen Brussel Preventie en Veiligheid".  

  

QUESTION ORALE DE M. MATHIAS 

VANDEN BORRE 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

concernant "la centralisation des services 

administratifs des zones de police 

bruxelloises et la création d'une centrale 

d'achats commune au sein de Bruxelles 

Prévention et sécurité".  

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Er 

bestaan steeds meer technologische middelen waar 

de politiediensten gebruik van kunnen maken bij het 

uitvoeren van hun opdrachten, zoals bodycams, 

tablets, stroomstootwapens of drones. Ik heb u 

daarover eerder al geïnterpelleerd. Vaak is de 

aankoop van dergelijk technologisch materiaal te 

duur voor één politiezone en daarom moeten we 

gemeenschappelijke aankopen door de politiezones 

stimuleren.  

Een van de opdrachten van de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering sinds de zesde 

staatshervorming bestaat erin de samenvoeging van 

administratieve diensten van de politiezones aan te 

moedigen en hen te stimuleren een beroep te doen 

op de aankoopcentrale voor de aankoop van 

materiaal. In de ordonnantie van 28 mei 2015 wordt 

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- Il existe de plus en plus de moyens 

technologiques que les services de police peuvent 

utiliser dans l'exercice de leurs missions, mais ils 

sont souvent trop chers pour une seule zone de 

police. Nous devons donc inciter les zones de 

police à effectuer des achats communs.  

Depuis la sixième réforme de l’État, il incombe au 

gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale 

de stimuler la collaboration entre les services 

administratifs des zones de police et de les 

encourager à faire appel à la centrale d'achats 

pour acquérir du matériel. L'ordonnance du 

28 mai 2015 charge Bruxelles Prévention et 

sécurité (BPS) de ces missions.  

En novembre 2017, dans cette commission, vous 

avez annoncé la création d'une cellule d'aide à 
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Brussel Preventie & Veiligheid (BPV) met die 

opdrachten belast.  

In de commissie voor de Binnenlandse Zaken van 

14 november 2017 verklaarde u dat er een cel 

opgericht zou worden die op termijn de politiezones 

en de andere diensten die betrokken zijn bij 

veiligheid, zal ondersteunen bij het uitschrijven en 

afhandelen van openbare aanbestedingen. U voegde 

daaraan toe dat BPV meewerkte aan een platform 

waarop de zes Brusselse politiezones informatie 

kunnen uitwisselen over hun openbare 

aanbestedingen. 

De politiezones zijn ook voorstander van een 

gespecialiseerde eenheid binnen BPV die hun 

aanbestedingen zou kunnen voorstellen voor de 

aankoop van gemeenschappelijk materiaal.  

Werd de cel die de politiezones zal ondersteunen bij 

het uitschrijven en afhandelen van openbare 

aanbestedingen, reeds opgericht? Zo ja, welke 

politiezones heeft BPV al ondersteund bij het 

uitschrijven en afhandelen van openbare 

aanbestedingen en voor welke aanbestedingen? 

Welke andere veiligheidsgerelateerde diensten 

heeft BPV ondersteund?  

Is het platform waarop de zes Brusselse politiezones 

informatie kunnen uitwisselen over hun openbare 

aanbestedingen inmiddels actief?  

Werd binnen BPV inmiddels een gespecialiseerde 

eenheid opgericht die de politiezones 

aanbestedingen zou kunnen voorstellen voor de 

aankoop van gemeenschappelijk materieel? Zo ja, 

welke voorstellen heeft BPV reeds voorgesteld en 

welke werden er daadwerkelijk uitgevoerd? 

Zijn er nog andere elementen waarover BPV en het 

Brussels Gewest met de politiezones moeten 

onderhandelen opdat ook zij gebaat zijn bij de 

schaalvoordelen? Zo ja, welke?  

Welke administratieve diensten of opdrachten 

werden al samengebracht op basis van de 

ordonnantie van 28 mei 2015? 

  

l'élaboration et au traitement des marchés publics 

pour les zones de police et les autres services de 

sécurité. Vous aviez ajouté que BPS collaborait à 

une plate-forme où les six zones de police 

pouvaient échanger des informations à propos de 

leurs marchés publics. 

Les zones de polices aimeraient aussi qu'au sein de 

BPS, une entité spécialisée puisse proposer leurs 

marchés publics pour l'achat de matériel commun. 

La cellule d'aide aux zones de police pour les 

marchés publics a-t-elle déjà été créée ? Si oui, 

quelles zones de police BPS a-t-elle déjà aidées et 

pour quels appels d'offres ? Quels autres services 

de sécurité BPS a-t-elle soutenus ?  

La plate-forme d'échanges d'informations sur les 

marchés publics des six zones de police 

bruxelloises est-elle active ?  

L'unité spécialisée proposant les appels d'offres 

des achats de matériel communs des zones de 

police a-t-elle été créée au sein de BPS ? Dans 

l'affirmative, quels marchés publics a-t-elle déjà 

traités ?  

Y a-t-il d'autres éléments dont BPS et la Région 

bruxelloise doivent discuter avec les zones de 

police afin que celles-ci bénéficient d'économies 

d'échelle ? Si oui, quels sont-ils ?  

Quels services administratifs ou missions ont déjà 

été regroupés sur la base de l'ordonnance de 

2015 ?  
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De heer Rudi Vervoort, minister-president.- De 

zesde staatshervorming heeft geleid tot een nieuwe 

veiligheidsstructuur. De hervorming raakte niet aan 

de bevoegdheden en voorrechten van de 

verschillende federale en lokale overheden, maar 

gaf het Brussels Gewest wel grote 

verantwoordelijkheden op het vlak van preventie en 

veiligheid.  

Zo kreeg Brussel Preventie en Veiligheid (BPV) 

allerlei opdrachten toegewezen. Een van die 

opdrachten bestaat erin de samenvoeging van de 

administratieve diensten van de politiezones aan te 

moedigen. De oprichting van een aankoopcentrale 

is daar een voorbeeld van. De instelling richtte een 

cel op die de politiezones moet ondersteunen bij het 

aankopen van materiaal.  

Drie nieuwe personeelsleden werden al 

aangeworven en worden nog opgeleid voor hun 

nieuwe functie. Zij werken wel al mee aan de 

opmaak van overheidsopdrachten. De 

aanwervingsprocedure voor hun verantwoordelijke 

loopt nog. 

BPV heeft bij het Centrum voor Informatica voor 

het Brusselse Gewest (CIBG) ook een studie besteld 

over de oprichting van een elektronisch loket. Dat 

moet het voor de politiezones gemakkelijker maken 

om deel te nemen aan aanbestedingen. Die studie 

zal een van de volgende weken klaar zijn. De 

aankoopcentrale zou dus in de loop van dit jaar 

operationeel moeten zijn. 

Momenteel legt een werkgroep de laatste hand aan 

de overeenkomst tussen de politiezones en BPV. 

Daar wordt met de politiezones nog over vergaderd. 

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- La sixième réforme de l’État a 

induit des modifications dans les structures de la 

sécurité. Elle n'a touché ni aux compétences, ni 

aux prérogatives des pouvoirs locaux et fédéraux, 

mais elle a donné de grandes responsabilités à la 

Région bruxelloise en matière de prévention et de 

sécurité.  

De ce fait, Bruxelles Prévention et sécurité (BPS) 

s'est vu attribuer diverses missions. Une d'entre 

elles est d'encourager le regroupement des 

services administratifs des zones de police, comme 

la création d'une centrale d'achats. L'organisme a 

créé une cellule qui doit aider les zones de police 

pour l'achat de matériel.  

Trois personnes ont été engagées. Elles sont 

encore en formation pour remplir leurs nouvelles 

fonctions, mais travaillent déjà à l'élaboration de 

marchés publics. La procédure d'engagement de 

leur responsable est en cours.  

BPS a également demandé une étude au Centre 

d'informatique pour la Région bruxelloise (CIRB) 

sur la création d'un guichet électronique pour 

faciliter la participation des zones de polices aux 

marchés publics. La centrale d'achats devrait donc 

être opérationnelle cette année.  

Un groupe de travail est en train de mettre la 

dernière main à un accord de coopération entre les 

zones de police et BPS. Il faut encore se réunir 

avec les zones de police à ce propos. 

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Ik hoor 

vooral aankondigingen. De N-VA stelt deze vraag 

al sinds november 2017, maar na ruim twee jaar is 

de aankoopcentrale er nog steeds niet. U zegt dat ze 

er dit jaar zal komen, net als het sportkadaster. U 

lijkt me een druk jaar voor de boeg te hebben: een 

hele reeks projecten afwerken die al lang klaar 

hadden moeten zijn. 

Ik blijf deze zaak van nabij volgen. Het is belangrijk 

om efficiëntiewinsten te boeken bij de 

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- J'entends surtout des annonces. La 

N-VA pose cette question depuis 2017. Plus de 

deux ans plus tard, il n'y a toujours pas de centrale 

d'achats. Vous dites qu'elle sera sur pied cette 

année, tout comme le cadastre du sport. Votre 

année promet d'être chargée si vous voulez 

terminer tous les projets qui auraient dû être prêts 

depuis longtemps.  
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veiligheidsdiensten; er is zeker nog ruimte voor 

verbetering.  

- Het incident is gesloten. 

 

 

VRAAG OM UITLEG VAN DE HEER 

MATHIAS VANDEN BORRE 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG,  

 

betreffende "de onbillijke verdeling van het 

Fonds Europese Toppen onder de 

politiezones door de Brusselse 

Hoofdstedelijke Regering". 

  

Je continuerai à suivre cette affaire de près. Il est 

en effet important de gagner en efficacité dans les 

services de sécurité.  

- L'incident est clos.  

 

DEMANDE D'EXPLICATIONS DE M. 

MATHIAS VANDEN BORRE 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

concernant "la répartition inéquitable du 

Fonds sommets européens entre les zones 

de police par le gouvernement de la Région 

de Bruxelles-Capitale".  

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- Het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest ontvangt jaarlijks 

een federale dotatie voor de financiering van de 

uitgaven voor veiligheid tijdens Europese toppen in 

Brussel en in het kader van haar nationale en 

internationale hoofdstedelijke functie.  

Naar aanleiding van de zesde staatshervorming 

werd dit bedrag opgetrokken van 25 miljoen euro 

naar 55 miljoen euro. Dit werd toen verantwoord 

door de toename van het aantal Europese toppen en 

het aantal delegaties na de uitbreiding van de 

Europese Unie. Door de zesde staatshervorming 

veranderde de aard van die federale transfer van een 

subsidie naar een dotatie, waardoor de Brusselse 

regering de maximale vrijheid heeft om deze 

middelen binnen de doelstelling van die dotatie te 

bestemmen. 

In uw antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 24 

verschafte u mij de bestemmingen van het fonds 

Europese toppen voor het jaar 2018. U verschafte 

me eveneens de bedragen die de politiezones 

ontvingen uit het fonds. U voegde daaraan toe dat 

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- La Région de Bruxelles-Capitale 

perçoit chaque année une dotation fédérale pour 

le financement de ses dépenses de sécurité liées 

aux sommets européens et à son rôle de capitale 

nationale et internationale.  

À la suite de la sixième réforme de l'État, ce 

montant est passé de 25 à 55 millions d'euros et est 

devenu une dotation, ce qui permet au 

gouvernement bruxellois d'affecter ces moyens 

comme bon lui semble.  

Dans votre réponse à ma question écrite n° 24, 

vous m'avez communiqué les affectations du fonds 

dédié aux sommets européens pour 2018, ainsi que 

les montants perçus par les zones de police, en 

précisant que le gouvernement bruxellois répartit 

cette dotation sur la base de leurs effectifs.  

À l'analyse de votre réponse, j'ai pu constater les 

éléments suivants : 
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de Brusselse regering die dotatie verdeelt onder de 

politiezones op basis van hun personeelsbestand. 

Bij het analyseren van uw antwoord op mijn 

schriftelijke vraag heb ik de bedragen die de 

politiezones afzonderlijk ontvingen, gedeeld door 

hun respectievelijke personeelsbestanden zoals die 

zijn vastgesteld op 31 december 2018. Ik stelde de 

volgende zaken vast: 

- de zes politiezones ontvingen gemiddeld 

5.338,67 euro per personeelslid; 

- ondanks het feit dat de politiezone Brussel-

Hoofdstad / Elsene 36.830 uren spendeerde aan de 

beveiliging van de Europese toppen in 2018, 

ontving die politiezone slechts 4.370,76 euro per 

personeelslid, wat 967,91 euro minder is dan het 

gemiddelde;  

- ondanks het feit dat de politiezone Brussel-Zuid 

slechts 3.534 uren spendeerde aan de beveiliging 

van de Europese toppen in 2018, dus tien keer 

minder, ontving de politiezone 5.350,48 euro per 

personeelslid, wat 979,72 euro meer is dan de 

politiezone Brussel-Hoofdstad / Elsene. 

Op het eerste gezicht lijkt de verdeling van de 

dotatie door de Brusselse regering dus niet billijk te 

verlopen. Wanneer we de totale dotatie voor de 

politiezones (32 miljoen euro) delen door het totaal 

aantal personeelsleden van de politiezones (6.310), 

dan komen we aan een bedrag van 5.071,31 euro 

per personeelslid. Indien de politiezone Brussel-

Hoofdstad / Elsene dit gemiddelde bedrag zou 

ontvangen, dan zou de totale dotatie voor die zone 

stijgen van 11.036.168 euro naar 

12.805.057,75 euro, wat een bijkomend bedrag 

oplevert van 1.768.888,75 euro. 

Burgemeester Close van Brussel-Stad heeft in het 

verleden de ondermaatse financiering van zijn 

politiezone door de federale overheid vaak 

aangeklaagd, maar eigenlijk dient hij zich te richten 

tot de Brusselse regering. 

Een verdeling van het fonds op basis van de 

personeelsbestanden van de politiezones impliceert 

dat elke zone een gelijkaardig bedrag zou moeten 

ontvangen. Waarom ontvangt de politiezone 

- les six zones de police ont reçu en moyenne 

5.338,67 euros par membre du personnel ;  

- bien que la zone de police Bruxelles-Capitale / 

Ixelles ait consacré 36.830 heures à la sécurité des 

sommets européens en 2018, elle n'a reçu que 

4.370,76 euros par membre du personnel, soit 

967,91 euros de moins que la moyenne ;  

- bien que la zone de police Midi n'ait consacré que 

3.534 heures à la sécurité des sommets européens 

en 2018, soit dix fois moins, elle a perçu 5.350,48 

euros par membre du personnel, soit 979,72 euros 

de plus que la zone de police Bruxelles-Capitale / 

Ixelles. 

À première vue, la répartition de la dotation ne 

semble donc pas équitable. Si on divise la dotation 

totale (32 millions d'euros) par le nombre de 

membres du personnel des zones de police (6.310), 

on obtient 5.071,31 euros par membre du 

personnel. Si la zone de police Bruxelles-Capitale 

/ Ixelles recevait ce montant, sa dotation passerait 

de 11.036.168 euros à 12.805.057,75 euros, soit un 

surplus de 1.768.888,75 euros.  

Le bourgmestre de la Ville de Bruxelles, Philippe 

Close, qui a souvent dénoncé le sous-financement 

de sa zone de police par le gouvernement fédéral, 

doit en fait s'adresser au gouvernement bruxellois.  

Pourquoi la zone de police Bruxelles-Capitale / 

Ixelles reçoit-elle sensiblement moins par 

collaborateur que les autres zones ?  

Qu'en est-il de la clé de répartition appliquée, à 

savoir les effectifs des zones de police, pour 

répartir la dotation du fonds dédié aux sommets 

européens entre les six zones ?  

Vous m'écrivez que la zone de police Bruxelles-

Ouest a consacré, en 2018, 24.000 heures à la 

sécurité des sommets européens, alors que ceux-ci 

ne sont pas organisés sur son territoire.  

Comment les zones de police rapportent-elles leurs 

efforts au gouvernement bruxellois ? Pouvons-

nous consulter ces rapports ? 
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Brussel-Hoofdstad / Elsene aanzienlijk minder per 

personeelslid dan de overige politiezones? 

De bedragen die de politiezones ontvangen per 

personeelslid, lopen uiteen. Kunt u meer uitleg 

verschaffen over de verdeelsleutel, namelijk het 

personeelsbestand van de politiezones, die wordt 

toegepast om de dotatie van het fonds Europese 

toppen te verdelen over de zes politiezones?  

In uw antwoord op mijn schriftelijke vraag valt het 

op dat de politiezone Brussel-West in 2018 

24.000 uur besteed heeft aan de beveiliging van de 

Europese toppen, ondanks het feit dat die toppen 

niet georganiseerd worden op het grondgebied van 

de desbetreffende politiezone. 

Hoe rapporteren de politiezones hun geleverde 

inspanningen om de Europese toppen te 

ondersteunen aan de Brusselse regering? Kunnen 

wij als commissieleden die rapporten raadplegen? 

Tot slot werden de resterende middelen van het 

fonds Europese toppen in 2018 als volgt verdeeld: 

- 3 miljoen euro voor de MIVB; 

- 12 miljoen euro voor het Globaal Veiligheids- en 

Preventieplan (GVPP);  

- 1,9 miljoen euro voor de verenigingssector via een 

projectoproep die werd uitgeschreven op basis van 

het GVPP;  

- 800.000 euro voor de sociale 

cohesieprogramma’s;  

- 700.000 euro voor het gewestelijk centrum voor 

cyberveiligheid; 

- 1,6 miljoen euro voor het Centrum voor 

Informatica voor het Brusselse Gewest (CIBG). 

In 2016 gebruikte de MIVB de middelen van het 

fonds om vijftig stations uit te rusten met 

drinkfonteinen en openbare toiletten, evenals voor 

de verdeling van ongeveer 15.000 maaltijden. 

Enfin, les moyens restants du fonds sommets 

européens ont été répartis comme suit en 2018 : 

- 3 millions d'euros pour la STIB ; 

- 12 millions d'euros pour le plan global de 

sécurité et de prévention (PGSP) ;  

- 1,9 million d'euros pour le secteur associatif via 

un appel à projets lancé sur la base du PGSP ; 

- 800.000 euros pour les programmes de cohésion 

sociale ; 

- 700.000 euros pour le centre régional de 

cybersécurité ; 

- 1,6 million d'euros pour le Centre d'informatique 

pour la Région bruxelloise (CIRB).  

En 2016, la STIB a utilisé les moyens du fonds pour 

équiper 50 stations de fontaines et de toilettes 

publiques, et distribuer environ 15.000 repas. 

Comment a-t-elle utilisé ces moyens en 2018 ?  

Quels associations et projets ont-ils bénéficié de 

moyens via l'appel à projets lancé sur la base du 

PGSP ? 

L'ensemble des montants communiqués dans votre 

réponse à ma question écrite s'élève à un peu plus 

de 52 millions d'euros. Cela signifie-t-il que le 

gouvernement bruxellois n'utilise pas tous les 

moyens du fonds ? Si oui, pourquoi ? Si non, à quoi 

est affecté le solde de 2,7 millions d'euros ? 
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Waarvoor heeft de MIVB de middelen van het 

fonds in 2018 gebruikt?  

Welke verenigingen en projecten ontvingen 

middelen via de projectoproep die werd 

uitgeschreven op basis van het GVPP? 

De som van alle bedragen in uw antwoord op mijn 

schriftelijke vraag bedraagt ruim 52 miljoen euro. 

Betekent dat dat de Brusselse regering niet alle 

middelen van het fonds gebruikt? Zo ja, waarom 

niet? Zo nee, waarvoor wordt het resterende saldo, 

namelijk 2,7 miljoen euro, gebruikt?  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- 

Eerst en vooral wil ik opmerken dat het gewest bijna 

dubbel zo veel geld aan veiligheid uitgeeft als u 

vermeldt. De veiligheidsuitgaven bedragen 

namelijk meer dan 120 miljoen euro. De middelen 

worden evenwichtig verdeeld tussen preventie en 

veiligheid. De gemeenten ontvangen in totaal bijna 

32 miljoen euro voor hun lokale preventie- en 

veiligheidsplannen en de politiezones bijna 

35 miljoen euro om hun basisopdrachten te 

vervullen en de openbare orde tijdens evenementen 

te handhaven. Met deze budgetten zorgen de 

gemeenten en de politiezones dagelijks voor de rust 

en de veiligheid op ons grondgebied. 

 

Daarnaast krijgt de verenigingssector op basis van 

een projectoproep drie miljoen euro om initiatieven 

op touw te zetten en leveren ook gewestelijke 

diensten zoals de MIVB en het Centrum voor 

Informatica voor het Brusselse Gewest (CIBG) 

inspanningen op het vlak van veiligheid. Het CIBG 

werkt mee aan de uitrol van het gewestelijke 

videobewakingsplatform. Alle betrokken spelers 

handelen binnen het kader van het Globaal 

Veiligheids- en Preventieplan (GVPP). Dat plan 

vormt de leidraad voor het gewestelijke 

veiligheidsbeleid en maakt samenwerking tussen 

alle spelers mogelijk. 

 

Vervolgens wil ik nog iets opmerken over de 

verdeling van de middelen onder de politiezones. U 

vraagt mij hoe het komt dat de bedragen voor de 

zones uiteenlopen. Dat valt te verklaren door de 

onderlinge verschillen in de personeelsbestanden 

waarmee rekening gehouden wordt om het bedrag 

voor elke politiezone te bepalen, zoals het aantal 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- En matière de sécurité, la Région 

dépense près du double du montant que vous 

mentionnez. Les dépenses de sécurité dépassent les 

120 millions d'euros et sont réparties 

équitablement entre prévention et sécurité. Les 

communes perçoivent près de 32 millions d'euros 

pour leurs plans locaux de prévention et de 

sécurité, et les zones de police près de 35 millions 

d'euros pour exercer leurs missions de base et 

maintenir l'ordre public lors d'événements.  

 

Par ailleurs, le secteur associatif reçoit 3 millions 

d'euros sur la base d'un appel à projets. Des 

services régionaux, comme la STIB et le CIRB, 

fournissent également des efforts en matière de 

sécurité. Tous les acteurs concernés agissent dans 

le cadre du PGSP.  

 

Quant à la répartition des moyens entre les zones 

de police, les variations s'expliquent par les 

différences au niveau des effectifs pris en 

considération, comme le nombre d'équivalents 

temps plein (ETP) mis à disposition pour renforcer 

la sécurité dans les transports en commun, les 

effectifs réels et les effectifs organiques.  

Les six zones de police disposent ensemble d'un 

budget annuel de 35 millions d'euros. Chaque zone 

établit un rapport précisant l'affectation de son 

budget et ces rapports sont examinés par Bruxelles 

Prévention et sécurité (BPS).  

En 2018, la STIB a affecté le montant reçu au 

renforcement des mesures de sécurité sur 

l'ensemble de son réseau. Ce montant récurrent lui 
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voltijdse equivalenten (VTE's) die ter beschikking 

worden gesteld om de veiligheid op het openbaar 

vervoer te versterken, het werkelijke 

personeelsbestand en het organieke 

personeelsbestand.  

De zes politiezones samen beschikken jaarlijks over 

een budget van 35 miljoen euro. Elke politiezonde 

stelt een rapport op over de manier waarop ze haar 

budget aanwendt. Deze rapporten worden 

onderzocht door Brussel Preventie & Veiligheid 

(BPV). 

De MIVB heeft het bedrag dat zij in 2018 ontving, 

gebruikt om de veiligheidsmaatregelen op het 

volledige net te versterken. Met dit recurrente 

bedrag financiert zij onder meer het personeel dat 

ingezet wordt voor preventie- en 

veiligheidsopdrachten op het openbare vervoersnet. 

Het gaat daarbij om fraudebestrijding, preventie, 

interventies op het terrein door teams van het 

veiligheidspersoneel en de beveiliging van de 

infrastructuur. Er werd ook aandacht besteed aan de 

maatschappelijke uitdagingen om de doelgroepen te 

sensibiliseren. 

 

De projecten van vzw's naar aanleiding van de 

oproep van het GVPP houden verband met de 

volgende thema’s: 

 

- aantasting van de menselijke integriteit; 

 

- polarisering en radicalisering; 

 

- drugs en verslavingen;  

 

- mensenhandel en mensensmokkel; 

 

- mobiliteit en verkeersveiligheid;  

 

- milieu en overlast. 

 

Bovenop de 55 miljoen euro die het krijgt van de 

federale overheid, kent het Brussels Gewest dus 

heel wat eigen middelen toe aan de veiligheids- en 

preventie-uitgaven voor de nationale en 

internationale hoofdstedelijke functie van Brussel. 

  

permet notamment de financer le personnel 

déployé pour des missions de prévention et de 

sécurité sur son réseau : lutte contre la fraude, 

prévention, interventions sur le terrain d'équipes 

du personnel de sécurité et sécurisation de 

l'infrastructure. Une attention est également 

accordée à la sensibilisation des groupes cibles 

aux enjeux de société.  

 

Les projets des asbl dans le cadre de l'appel du 

PGSP recouvrent les thèmes suivants :  

 

- atteinte à l'intégrité humaine ; 

 

- polarisation et radicalisation ; 

 

- drogues et addictions ; 

 

- traite et trafic des êtres humains ;  

 

- mobilité et sécurité routière ; 

 

- environnement et nuisances. 

 

Outre les 55 millions d'euros perçus du pouvoir 

fédéral, la Région bruxelloise alloue donc 

d'importants moyens aux dépenses de sécurité et 

de prévention liées à son rôle de capitale nationale 

et internationale.  

  

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA).- U 

verwijst naar eventuele bijkomende middelen die 

M. Mathias Vanden Borre (N-VA) (en 

néerlandais).- Vous évoquez d'éventuels moyens 
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het gewest zou investeren in veiligheid, maar mijn 

vraag ging specifiek over de verdeling van de 

middelen uit het fonds voor de Europese toppen, en 

daar bent u niet op ingegaan. Er bestaan op dat vlak 

grote verschillen tussen de politiezones en dat hebt 

u niet weerlegd, maar u hebt er ook geen verklaring 

voor gegeven.  

Ik blijf dan ook bij mijn conclusie, namelijk dat die 

verdeling niet gebeurt op basis van waar het fonds 

eigenlijk voor bestemd is, namelijk de beveiliging 

van de Europese toppen. De regering beschouwt het 

fonds blijkbaar veeleer als een extra dotatie aan alle 

politiezones.  

- Het incident is gesloten. 

  

supplémentaires que la Région investirait dans la 

sécurité, mais je vous interrogeais spécifiquement 

sur la répartition du fonds dédié aux sommets 

européens.  

Je maintiens donc ma conclusion : cette répartition 

n'a pas lieu sur la base de l'objet de ce fonds, qui 

est la sécurité des sommets européens. Le 

gouvernement considère visiblement ce fonds 

comme une dotation supplémentaire à l'ensemble 

des zones de police.  

- L'incident est clos.  

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

BIANCA DEBAETS 

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "de oprichting van een 

gewestelijk centrum voor drugsgebruikers".  

  

QUESTION ORALE DE MME BIANCA 

DEBAETS 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

concernant "la création d'un centre 

régional pour toxicomanes".  

  

Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Eind 2018 

kondigde de Brusselse Hoofdstedelijk Regering aan 

dat ze een laagdrempelig geïntegreerd centrum voor 

drugsverslaafden wilde oprichten. Naast een 

gebruiksruimte zou er ook een multidisciplinair 

centrum met een brede waaier aan diensten 

onderdak krijgen. Naast dag- en noodopvang zou 

het centrum ook huisvesting met een specifiek 

programma aanbieden.  

Het gewestelijk centrum zou zo'n 3.500 m² groot 

moeten zijn en tegenover Thurn & Taxis worden 

opgericht. Transit vzw, het crisisopvangcentrum 

voor drugsgebruikers, zou voor de personeelsnoden 

instaan.  

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- 

Fin 2018, le gouvernement bruxellois annonçait 

son intention de créer un centre intégré à bas seuil 

d’accès pour les toxicomanes.  

Celui-ci devrait faire environ 3.500 m² et être 

installé en face de Tour & Taxis. L'asbl Transit, le 

centre de crise pour toxicomanes, couvrirait les 

besoins en personnel.  

L'accord de gouvernement réitère cette intention. 

Il évoque l'ouverture d'une salle de consommation 

à moindre risque, ce qui prête à discussion puisque 

la limitation des risques est une approche 
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In het regeerakkoord wordt de intentie nogmaals 

herhaald: “De regering zal zorgen voor de middelen 

om voor het einde van de legislatuur zo'n centrum 

te openen en inzetten op risicopreventie en                    

-beperking door risicobeperkende gebruiksruimten 

voor drugsverslaafden uit te bouwen.”  

Die zin is voor discussie vatbaar. Risicobeperkend 

is misschien toch nog wat anders dan een centrum 

waar mensen zomaar zelf drugs kunnen gebruiken. 

Bevestigt u dat de site aan Thurn & Taxis nog 

steeds de concrete piste is om dit gewestelijke 

centrum voor drugsgebruikers op te richten? Hebt u 

daarover al overlegd met de buurtbewoners? Zo ja, 

waar en wanneer? Welke bezorgdheden hadden de 

buurbewoners en op welke manier zult u die 

integreren in de verdere aanpak van dit dossier?  

In welke fase zit het project? Is er al een lastenboek 

opgesteld? Is er een aanbesteding gebeurd? Welke 

middelen worden er vrijgemaakt? 

Uit de samenvatting van de ministerraad van 

12 december 2019 blijkt dat u een stuurgroep zult 

oprichten met onder meer de vzw Transit, de Haven 

van Brussel, BPV en een aantal andere partners. Is 

die stuurgroep ondertussen opgericht? Zijn er al 

vergaderingen geweest? Hoe vaak vinden die 

plaats? Zult u daar ook andere partners bij 

betrekken? 

Staat u in contact met de vzw Transit om de verdere 

uitbouw van dit project op te volgen? Als ik het 

goed heb begrepen, staat die vereniging in voor de 

personeelsmiddelen.  

Op welke manier worden preventie en 

bewustmaking over drugsgebruik opgenomen in de 

werking van dit centrum? Het is heel belangrijk dat 

het niet zomaar een centrum wordt waar mensen 

ongebreideld drugs kunnen gebruiken. Een aanpak 

van begeleiding, afbouw en re-integratie in het 

maatschappelijke leven moet de doelstelling zijn.  

Ik begrijp de noodzaak van een dergelijk centrum 

heel goed. De mensen op straat laten is niet langer 

houdbaar. Ik herhaal wel dat dit gepaard moet gaan 

met een afbouwscenario en begeleiding.  

différente que celle d'un centre où les gens peuvent 

consommer des drogues.  

Tour & Taxis est-il toujours pressenti pour 

implanter ce centre régional pour les 

consommateurs de drogues ? Y a-t-il eu 

concertation avec les riverains ? Quelles sont leurs 

préoccupations et comment allez-vous les intégrer 

dans le futur développement de ce projet ?  

À quel stade se trouve le projet ? Un cahier des 

charges a-t-il déjà été établi ? Y a-t-il eu un appel 

d'offres ? Quels moyens seront-ils dégagés ?  

La synthèse du Conseil des ministres du 

12 décembre 2019 indique que vous allez mettre en 

place un groupe de pilotage comprenant l'asbl 

Transit, le Port de Bruxelles, Bruxelles Prévention 

et sécurité (BPS) et un certain nombre d'autres 

partenaires. Ce groupe de pilotage a-t-il été mis en 

place et s'est-il déjà réuni ? À quelle fréquence ? 

Allez-vous impliquer d'autres partenaires ?  

Êtes-vous en contact avec l'asbl Transit pour 

suivre le développement ultérieur de ce projet ?  

De quelle manière la prévention et la 

sensibilisation à la consommation de drogue sont-

elles incluses dans le fonctionnement de ce 

centre ? L'objectif doit être une approche 

d'accompagnement, de réduction et de 

réintégration dans la vie sociale.  

La Ville de Bruxelles prévoit d'ouvrir un centre 

quasi identique. Vous en a-t-elle informé ? 

Pourquoi la commune ne s'implique-t-elle pas 

dans le centre régional ? Personne n'a intérêt à 

une multiplication de tels centres. 
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Tijdens de begrotingsbespreking 2020 van de stad 

Brussel was ik geschokt toen uit de begroting bleek 

dat de stad Brussel eens te meer op eigen initiatief 

handelt en een eigen, quasi identiek centrum plant. 

Toen ik vroeg of daarover overleg was gepleegd 

met het gewestelijke centrum kreeg ik geen 

antwoord.  

Waarom moet de stad Brussel een dergelijk centrum 

oprichten? In andere gemeenten wonen ook mensen 

met een drugsprobleem. Zullen die ook zo'n 

centrum oprichten? Waarom schakelt de stad 

Brussel zich niet in het gewestelijke centrum in? 

Heeft de stad Brussel u daarvan op de hoogte 

gesteld? Waar en wanneer zal het lokale centrum 

worden geopend? Zult u ervoor zorgen dat de 

werking van beide centra zo goed mogelijk op 

elkaar wordt afgestemd? Niemand is erbij gebaat 

dat er een wildgroei aan dergelijke centra ontstaat. 

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Het 

thema dat u aankaart betreft een belangrijk project 

dat tijdens de vorige regeerperiode van start ging en 

waarvan de regering de krijtlijnen in 

december 2019 heeft goedgekeurd. Het gaat om een 

doelstelling die een grote invloed heeft op de 

preventie, de volksgezondheid en de strijd tegen de 

kansarmoede. Om die reden werd ze destijds ook 

opgenomen in het Globaal Veiligheids- en 

Preventieplan (GVPP) en - in de context van een 

risicobeperkende strategie - ook in het 

regeerakkoord.  

Het klopt dat het geïntegreerde centrum voor 

druggebruikers, dat verschillende opdrachten krijgt, 

zoals dag- en nachtopvang, appartementen met 

toezicht en een risicobeperkende verbruikszaal, aan 

de Havenlaan 53 wordt gevestigd.  

Het openbaar onderzoek hangt af van de procedure 

voor de stedenbouwkundige vergunning. De 

gemeente bepaalt de exacte datums. Op grond van 

de geëvalueerde planning gaat het centrum midden 

2021 van start. In de aanloop naar het openbaar 

onderzoek zullen Brussel Preventie & Veiligheid 

(BPV) en de vzw Transit informatievergaderingen 

organiseren. 

De programmering van het project houdt uiteraard 

rekening met de impact van het gebouw op zijn 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Le thème que vous abordez 

concerne un projet important qui a débuté sous la 

législature précédente et dont le gouvernement a 

approuvé les contours en décembre 2019. Cet 

objectif ayant un impact majeur sur la prévention, 

la santé publique et la lutte contre la pauvreté, il a 

été inclus à l'époque dans le plan global de 

sécurité et de prévention (PGSP), ainsi que dans 

l'accord de gouvernement dans le cadre d'une 

stratégie de réduction des risques.  

Le centre intégré pour toxicomanes sera 

effectivement installé à l'avenue du Port, 53.  

L'enquête publique dépend de la procédure 

d'obtention du permis d'urbanisme. Le centre 

devrait ouvrir ses portes à la mi-2021. Dans le 

cadre de l'enquête publique, Bruxelles Prévention 

et sécurité (BPS) et l'asbl Transit organiseront des 

réunions d'information.  

La programmation du projet tient bien entendu 

compte de l'impact du bâtiment sur son 

environnement. L'avancement du projet est 

conforme au calendrier qui avait été soumis au 

gouvernement à l'époque. Le concours 

d'architecture sera lancé la semaine prochaine, le 



 

45 I.V. COM (2019-2020) Nr. 58  28-01-2020 C.R.I. COM (2019-2020) N° 58  

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN  COMMISSION AFFAIRES 

INTÉRIEURES 
 

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2019-2020 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des affaires intérieures – Session 2019-2020 

 

omgeving, bijvoorbeeld qua geluidsisolatie, de 

toegang tot de verschillende activiteiten in het 

gebouw en de link met het park. De vordering van 

het project beantwoordt ook nog steeds aan de 

planning die destijds aan de regering is voorgelegd. 

De architectuurwedstrijd wordt volgende week 

uitgeschreven, de huurovereenkomst voor de grond 

wordt nog voor de zomervakantie ondertekend en 

de oplevering van de werken volgt in 2025.  

De planning is de volgende: 

- 2020: prijsvraag om de projectontwerper aan te 

stellen; 

- 2021: uitwerking van het voorlopige project, van 

het dossier voor de stedenbouwkundige vergunning 

en de samenstelling van het uitvoeringsdossier; 

- 2022: eerste percelen van de werf; 

- 2023: vervolg van de werf; 

- 2024: einde van de werf; 

- 2025: definitieve oplevering. 

Wat de begeleidingscomités en de sturing betreft, 

zijn in het sturingscomité alle werkkrachten van het 

project samengebracht. Daarom komt dit ook 

regelmatig samen (op zijn minst om de twee 

maanden), zodat de vordering van het project 

constant kan worden opgevolgd. Deze 

vergaderingen zijn alvast gestart rond de 

samenstelling van het bestek dat moet dienen om 

een architectenbureau aan te stellen. De 

Maatschappij voor Stedelijke Inrichting (MSI) zit 

het sturingscomité voor en zorgt voor de verslagen. 

De samenstelling van het begeleidingscomité is 

uitgebreid zodat alle actoren die op een of andere 

manier betrokken zijn bij de opening van het 

centrum op de hoogte blijven van het project. Een 

voorafgaand debat is nuttig en een opvolging na de 

opening noodzakelijk om een goede samenwerking 

in de steigers te zetten. BPV zit het 

begeleidingscomité voor en zorgt voor de 

verslagen.  

bail du terrain sera signé avant les vacances d'été 

et la réception des travaux suivra en 2025.  

Le programme est le suivant : 

- 2020 : concours pour désigner l'auteur du 

projet ;  

- 2021 : élaboration de l'avant-projet, du dossier 

pour le permis d'urbanisme et de la réalisation du 

dossier d'exécution ;  

- 2022 : premières parcelles du chantier ;  

- 2023 : poursuite du chantier ;  

- 2024 : fin du chantier ; 

- 2025 : réception définitive.  

Le comité de pilotage se réunit au minimum tous 

les deux mois. Il est présidé par la Société 

d'aménagement urbain (SAU) et rassemble toutes 

les forces vives du projet.  

Le comité d'accompagnement est présidé par 

Bruxelles Prévention et sécurité (BPS) et a été 

élargi à tous les acteurs impliqués d'une manière 

ou d'une autre dans l'ouverture du centre. 

Suivant l'estimation de l'asbl Transit, une centaine 

de personnes seraient nécessaires pour gérer le 

futur centre. Il conviendra d'ajuster cet effectif au 

fur et à mesure que les différents sous-projets 

prendront forme.  

Les projets dont le fonctionnement ne dépend pas 

du bâtiment lui-même sont inclus dans une 

programmation qui précède l'ouverture du centre.  

C'est ainsi qu'est né le projet Transit-Rue en 2019. 

Les projets seront déployés par étapes jusqu'à la 

réception des travaux.  

La prévention et la sensibilisation sont deux 

éléments-clés de la politique globale en matière de 

drogue développée par la Région de Bruxelles-

Capitale. Une mesure spécifique est reprise à cet 

effet dans le plan global de sécurité et de 
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Om te weten hoeveel bijkomend personeel nodig is 

om het toekomstige centrum te doen functioneren 

heeft de vzw Transit bij het begin van het project 

een raming uitgevoerd op basis van de diensten die 

er ontplooid zullen worden en waarvan er een aantal 

zeven dagen per week en de klok rond beschikbaar 

zullen zijn. Deze raming voorziet in een honderdtal 

medewerkers en zal worden bijgesteld naarmate de 

verschillende deelprojecten vorm krijgen in de loop 

van de komende maanden en jaren. 

De projecten die voor hun werking niet afhankelijk 

zijn van het gebouw zelf, zijn vervat in een planning 

die voorafgaat aan de opening van het centrum.  

Zo zag in 2019 het project Transit-Rue het licht, 

waarbij tien maatschappelijk werkers sociaal werk 

verrichten in de openbare ruimte. De projecten 

zullen verder gefaseerd worden opgezet tot aan de 

oplevering van het gebouw.  

Wat preventie en sensibilisering betreft: deze twee 

elementen vormen de spil van het globale 

drugsbeleid dat het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

uitbouwt, zodat hiervoor in het GVPP ook een 

specifieke maatregel is opgenomen. Daarin wordt 

eveneens verwezen naar andere partners dan de vzw 

Transit. De concrete uitvoering ervan staat los van 

het geïntegreerde centrum.  

Het doel van het centrum is immers om actieve 

gebruikers die in een precaire toestand verkeren, op 

te vangen en met hen aan de slag te gaan. Het 

centrum zal zich vooral richten op risicopreventie. 

Op die manier kan er op termijn positief worden 

ingespeeld op alle maatschappelijke elementen die 

een invloed hebben op de gezondheid: huisvesting, 

verzorging, opsporing, behandelingen, hygiëne en 

inschakeling.  

De risicobeperkende verbruiksruimte van de Stad 

Brussel opent in principe in de loop van volgend 

jaar haar deuren. Eind deze week vindt een 

ontmoeting plaats, waarop de beginselen en de 

middelen daarvoor zullen worden besproken.  

  

prévention (PGSP), qui fait également référence à 

d'autres partenaires que l'asbl Transit.  

Le but du centre est d'accueillir des usagers actifs 

en situation de précarité et de travailler avec eux. 

Il sera principalement axé sur la prévention des 

risques, ce qui permettra de répondre à long terme 

à tous éléments sociaux qui ont un impact sur la 

santé. 

La salle de consommation à moindre risque 

(SCMR) de la Ville de Bruxelles devrait ouvrir ses 

portes dans le courant de l'année prochaine. Une 

réunion aura lieu à la fin de cette semaine, pour 

discuter des principes et des moyens. 

  

Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- We weten 

allemaal dat we ons met de oprichting van dat 

centrum in een grijze zone begeven. De overheid 

kan immers op geen enkele wijze drugsgebruik 

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- 

Nous savons tous qu'avec la création de ce centre, 

nous entrons dans une zone grise, puisque le 

gouvernement ne peut en aucune manière faciliter 
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faciliteren. Tegelijk besef ik dat er iets moet 

gebeuren. In bepaalde buurten, zoals rond het 

metrostation IJzer en de centrale lanen, spuiten 

mensen op klaarlichte dag heroïne. Die situatie is 

onhoudbaar. 

Toch heb ik nog vragen, zowel bij de aanpak als bij 

de locatie. Het centrum zou namelijk midden in een 

nieuwe woonwijk komen, waar nieuwe 

appartementsgebouwen als paddenstoelen uit de 

grond schieten. Het is vreemd om een 

drugsgebruikerscentrum neer te poten op een plek 

waar we jonge gezinnen willen aantrekken en een 

nieuwe groene stadslong willen aanleggen. Stel je 

voor dat een jong gezin met een kindje gaat 

wandelen langs het kanaal. "Mama, wat doet die 

mijnheer?" "Het is niets, jongen, hij spuit gewoon 

heroïne." Ik stel het nu zwart-wit voor, maar in dat 

soort situaties dreigen we wel degelijk te verzeilen. 

U pleit terecht voor een globale aanpak waarbij u de 

mensen wilt begeleiden bij huisvesting en 

maatschappelijke integratie. Ik heb u echter niets 

horen zeggen over het afbouwen van het 

druggebruik, en dat betreur ik. Het uiteindelijke 

doel moet toch zijn dat die mensen op termijn van 

hun verslaving af zijn? 

Tot slot begrijp ik nog steeds niets van het project 

van de stad Brussel. U zegt dat er overleg is 

geweest, maar had dat niet vooraf moeten 

gebeuren? Waarom komt Brussel-Stad met een 

eigen initiatief op de proppen, parallel met uw 

centrum? Met dit proefproject begeven we ons dan 

wel juridisch op glad ijs, maar we hadden op zijn 

minst de resultaten kunnen afwachten en het project 

grondig kunnen evalueren, alvorens het eventueel 

uit te breiden en samenwerkingen aan te gaan met 

andere gemeenten en Brussel-Stad. Ik blijf het 

onbevredigend vinden dat de stad eigengereid met 

een initiatief komt. Kunt u daar wat meer uitleg over 

geven? 

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Dat 

is een kwestie van gemeentelijke autonomie. 

Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Ik dacht dat 

we deze ambtsperiode nu net de gemeentelijke 

autonomie wat strikter aan banden wilden leggen en 

la consommation de drogue. En même temps, il est 

clair qu'il faut agir, car certains consommateurs se 

shootent au grand jour.  

J'ai cependant des doutes sur l'implantation du 

centre en plein cœur d'un nouveau quartier 

résidentiel, là où nous voulons attirer des jeunes 

familles et aménager un nouveau poumon urbain. 

Vous avez raison de préconiser une approche 

globale mais, hélas, vous n'évoquez pas la 

réduction de la consommation de drogue. 

Enfin, le projet de la Ville de Bruxelles reste 

incompréhensible à mes yeux. La consultation 

n'aurait-elle dû pas avoir lieu au préalable ? Nous 

aurions pu attendre les résultats et l'évaluation de 

notre projet pilote avant d'envisager de l'élargir et 

de conclure des partenariats avec les communes.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- C'est une question d'autonomie 

communale. 

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- 

L'ambition de cette législature n'est-elle pas 

précisément de restreindre de manière plus stricte 
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het gewest wilden versterken. In de praktijk blijkt 

dat toch niet zo gemakkelijk te zijn.  

- Het incident is gesloten. 

  

l'autonomie communale et de renforcer la 

Région ?  

- L'incident est clos.  

  

MONDELINGE VRAAG VAN MEVROUW 

BIANCA DEBAETS  

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "de principenota met 

betrekking tot het Brussels Buurt- en 

Preventieplan 2020".  

  

QUESTION ORALE DE MME BIANCA 

DEBAETS 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

 

concernant "la note de principe relative au 

plan bruxellois de prévention et de 

proximité 2020".  

  

Mevrouw Bianca Debaets (CD&V).- Uit het 

verslag van de ministerraad van 12 december 2019 

bleek dat de Brusselse Hoofdstedelijke Regering de 

princiepsnota omtrent het Brussels Preventie- en 

Buurtplan (BPBP) 2020 goedgekeurd heeft. 

De strategische visie op het veiligheidsperspectief 

van het Brussels Gewest, een bevoegdheid die 

tijdens de zesde staatshervorming overgeheveld 

werd naar de gewesten, komt concreet tot uiting in 

het Globaal Veiligheids- en Preventieplan (GVPP). 

De centrale idee is de uitbouw van een transversale 

benadering waarbij alle stakeholders van de 

veiligheidsketen betrokken worden en hun 

complementariteit wordt aangemoedigd via 

concrete samenwerkingsverbanden en een 

versterkte partnerwerking. 

Het GVPP legt een algemeen strategisch 

referentiekader vast voor de periode 2017-2020 en 

staat in wisselwerking met de zonale 

veiligheidsplannen, maar ook met het Nationaal 

Veiligheidsplan en de Kadernota Integrale 

Veiligheid. Ook het BPBP maakt daar integraal deel 

van uit en werd door het gewest versterkt om het 

voortbestaan van lopende projecten en een 

afstemming op intergemeentelijke projecten te 

Mme Bianca Debaets (CD&V) (en néerlandais).- 

Le rapport du conseil des ministres du 

12 décembre 2019 fait état de l'approbation par le 

gouvernement de la Région de Bruxelles-Capitale 

de la note de principe sur le plan bruxellois de 

prévention et de proximité (PBPP) 2020. 

La vision stratégique de la perspective sécuritaire 

de la Région, une compétence transférée aux 

Régions lors de la sixième réforme de l’État, 

s'exprime concrètement dans le plan global de 

sécurité et de prévention (PGSP). L'idée centrale 

est de développer une approche transversale 

impliquant tous les acteurs de la chaîne de sécurité 

et d'encourager leur complémentarité par des 

accords concrets et un partenariat renforcé. 

Le PGSP en fait partie intégrante. Il a été renforcé 

par la Région pour garantir la continuité des 

projets en cours et la coordination avec les projets 

intercommunaux. Dans le cadre d'un appel à 

projets quadriennal, plus de 125 millions d'euros 

sont alloués aux projets s'articulant autour de cinq 

axes : la prévention et la lutte contre la 

polarisation et la radicalisation, une présence 

visible et rassurante dans les espaces publics, la 

médiation des conflits dans les espaces publics, la 
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kunnen garanderen. Met een vierjaarlijkse 

projectoproep wordt meer dan 125 miljoen euro 

toegekend aan de Brusselse gemeenten voor 

projecten die rond vijf aspecten draaien: preventie 

en bestrijding van polarisering en radicalisering, 

een zichtbare en geruststellende aanwezigheid in 

openbare ruimtes, conflictbemiddeling in openbare 

ruimtes, bestrijding van schoolverzuim en preventie 

en bestrijding van verslavingen.  

Kunt u deze nota overmaken aan de Brusselse 

parlementsleden? Kunt u alvast de krachtlijnen van 

deze nota 2020 toelichten? In hoeverre verschilt ze 

van de vorige nota? Zitten er nieuwe accenten in? 

Werd deze nota opnieuw geëvalueerd? Zo ja, op 

basis van welke criteria? Welke actoren worden hier 

allemaal bij betrokken? Hoe reageren de betrokken 

actoren op de werking van het BPBP? Stelt Brussel 

Preventie en Veiligheid (BPV) deze evaluatie en het 

nieuwe plan zelf samen?  

Welk budget maakt u vrij in het kader van een 

gelijknamige projectoproep voor 2020? Kunt u een 

overzicht geven van de projectdragers, de projecten 

en van welk bedrag zij vertegenwoordigen? 

  

lutte contre l'absentéisme scolaire, la prévention et 

la lutte contre les assuétudes. 

Pourriez-vous transmettre cette note 2020 aux 

parlementaires bruxellois ? Quelles en sont les 

grands axes ? Dans quelle mesure diffère-t-elle de 

la note précédente ?  

A-t-elle été réévaluée ? Dans l'affirmative, sur la 

base de quels critères ? Quels sont les acteurs 

concernés ? Comment réagissent-ils au 

fonctionnement du PBPP ? Bruxelles Prévention 

et sécurité (BPS) compile-t-il lui-même cette 

évaluation et le nouveau plan ?  

Quel est le budget prévu dans le cadre d'un appel 

à projets similaire pour 2020 ? Quels sont les 

porteurs de projets, les projets et les montants 

qu'ils représentent ?  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president.- Op 

15 september 2016 keurde de regering het Brussels 

Preventie- en Buurtplan (BPBP) goed, een 

belangrijk onderdeel van het Globaal Veiligheids- 

en Preventieplan (GVPP) 2017-2020. Dat plan 

kende de Brusselse gemeenten, gespreid over een 

periode van vier jaar (van 2016 tot 2019), een 

financiering van 125.638.896 euro toe. Die 

financiering is nu gebeurd. In 2020 wordt het saldo 

van de in 2019 toegewezen bedragen uitbetaald.  

Het gewest zal de lokale preventie- en 

veiligheidsmaatregelen van de gemeenten vanaf 

2021 steunen op basis van het volgende GVPP. De 

regering heeft in dat verband beslist om in 2020 een 

besluit goed te keuren dat de gemeenten een 

uitzonderlijke subsidie toekent voor hun lokaal 

preventieplan en om het volledige BPBP met één 

jaar te verlengen, behalve het prioritaire hoofdstuk 

over de strijd tegen het schoolverzuim.  

Om de continuïteit van de lokale 

preventiemaatregelen te garanderen, is in de 

M. Rudi Vervoort, ministre-président (en 

néerlandais).- Le 15 septembre 2016, le 

gouvernement a approuvé le plan bruxellois de 

prévention et de proximité (PBPP), un élément 

important du plan global de sécurité et de 

prévention (PGSP) 2017-2020. Ce plan a accordé 

aux communes bruxelloises un financement de 

125.638.896 euros sur une période de quatre ans. 

Le solde des montants alloués en 2019 sera versé 

en 2020.  

La Région soutiendra les mesures locales de 

prévention et de sécurité des communes à partir de 

2021 sur la base du prochain PGSP. Dans ce 

contexte, le gouvernement a décidé d'adopter en 

2020 un décret qui accorde une subvention 

exceptionnelle aux communes pour leur plan local 

de prévention et de prolonger d'un an l'ensemble 

du PBPP, à l'exception du chapitre prioritaire sur 

la lutte contre l'absentéisme scolaire.  

Afin de garantir la continuité des mesures de 

prévention locales, l'ordonnance sur le budget 



 

 I.V. COM (2019-2020) Nr. 58  28-01-2020 C.R.I. COM (2019-2020) N° 58 50 

 COMMISSIE BINNENLANDSE ZAKEN   COMMISSION AFFAIRES INTÉRIEURES  

 

 

 

 

Brussels Hoofdstedelijk Parlement – Integraal verslag – Commissie voor de Binnenlandse Zaken – Zitting 2019-2020 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale – Compte rendu intégral – Commission des affaires intérieures – Session 2019-2020 

 

ordonnantie over de initiële gewestbegroting voor 

2020 een budget van 27 miljoen euro voorzien. Als 

minister bevoegd voor de uitvoering van deze 

beslissing zal ik de toekenningsbesluiten binnenkort 

voorleggen aan de regering. 

De gemeenten worden nauw betrokken bij deze 

overgangsfase. 

- Het incident is gesloten. 

  

régional initial pour 2020 prévoit un budget de 

27 millions d'euros. Je soumettrai prochainement 

les décisions d'octroi au gouvernement. Les 

communes sont associées à cette phase de 

transition.  

- L'incident est clos. 

  

MONDELINGE VRAAG VAN DE HEER 

HICHAM TALHI 

 

AAN DE HEER RUDI VERVOORT, 

MINISTER-PRESIDENT VAN DE 

BRUSSELSE HOOFDSTEDELIJKE 

REGERING, BELAST MET 

TERRITORIALE ONTWIKKELING EN 

STADSVERNIEUWING, TOERISME, DE 

PROMOTIE VAN HET IMAGO VAN 

BRUSSEL EN BICULTURELE ZAKEN 

VAN GEWESTELIJK BELANG, 

 

betreffende "de steunbetoging voor de acht 

chauffeurs in beroep tegen Febet en de 

taxi's".  

  

QUESTION ORALE DE M. HICHAM 

TALHI 

À M. RUDI VERVOORT, MINISTRE-

PRÉSIDENT DU GOUVERNEMENT DE 

LA RÉGION DE BRUXELLES-

CAPITALE CHARGÉ DU 

DÉVELOPPEMENT TERRITORIAL ET 

DE LA RÉNOVATION URBAINE, DU 

TOURISME, DE LA PROMOTION DE 

L'IMAGE DE BRUXELLES ET DU 

BICULTUREL D'INTÉRÊT RÉGIONAL, 

concernant "la manifestation en soutien 

aux huit chauffeurs en appel contre la Febet 

et les taxis".  

  

De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Op 

14 januari was er aan het Poelaertplein een 

steunbetuiging voor de acht Uberchauffeurs die in 

beroep gaan tegen de Fédération belge des taxis 

(Febet). De zaak moest op 16, 17, 30 en 31 januari 

2020 voorkomen, maar werd uitgesteld. 

In een uitspraak van januari 2018 oordeelde de 

Franstalige ondernemingsrechtbank van Brussel 

dat UberX de Brusselse wetgeving naleefde. Dat 

bracht een eind aan juridisch steekspel tegen het 

Amerikaanse bedrijf Uber, omdat 

beroepschauffeurs die voor UberX werken, niet 

langer als werknemers van het Amerikaanse bedrijf 

mochten worden beschouwd.  

Wat besprak u op 9 januari met de 

vertegenwoordigers van de beroepschauffeurs die 

voor UberX werken? Wat verwacht de sector? Hoe 

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Le 14 janvier dernier 

a eu lieu une manifestation des chauffeurs LVC 

(location de voiture avec chauffeur) sur la place 

Poelaert à Bruxelles. Le rassemblement a eu lieu 

pour soutenir les huit chauffeurs Uber qui vont en 

appel contre la Febet (Fédération belge des taxis) 

et les taxis. Les séances au tribunal devaient se 

dérouler les 16, 17, 30 et 31 janvier 2020, mais ont 

été reportées.  

Je rappelle brièvement les faits : dans un jugement 

rendu en janvier 2018, le tribunal de l'entreprise 

francophone de Bruxelles avait estimé que le 

service UberX, qui met en relation les passagers et 

des chauffeurs professionnels, respectait le cadre 

légal bruxellois. Il mettait fin à une série de recours 

juridiques contre les services de la société 

américaine Uber dans la capitale car les 

conducteurs professionnels ayant recours à UberX 
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reageert de regering op de manifestatie van 

14 januari?  

  

ne pouvaient pas être considérés comme des 

employés de l'entreprise américaine.  

Une rencontre entre les représentants des 

professionnels ayant recours à UberX et vous-

même a eu lieu le 9 janvier dernier. Quel était 

l’objet de la rencontre ? Pouvez-vous nous en dire 

plus ? Quelles sont les revendications du secteur ? 

Quelles réponses leur avez-vous apportées ? 

Quelle suite le gouvernement donne-t-il à la 

manifestation du 14 janvier ? Enfin, pouvez-vous 

faire le point sur la situation ? 

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- Ik heb inderdaad de 

vertegenwoordigers van de Association belge des 

chauffeurs de limousine gesproken over de huidige 

en toekomstige wetgeving. Ik zal u een kopie van het 

memorandum van de vereniging bezorgen. 

Het taxiplan staat momenteel on hold in afwachting 

van het onderzoek dat de Brusselse regering 

bestelde naar aanleiding van de bedenkingen van 

de Economische en Sociale Raad voor het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest (ESRBHG) over de sociale 

gevolgen van de hervorming. We verwachten de 

resultaten binnenkort. 

Mijn kabinet maakt tegelijkertijd werk van een 

belangrijk ontwerp van besluit met het oog op de 

harmonisering van de voorwaarden waaraan 

kandidaat-taxi- en -limousinechauffeurs moeten 

voldoen, besluit dat weldra wordt voorgelegd. Ik wil 

een evenwichtige hervorming die zowel de 

dienstverlening als de arbeidsomstandigheden 

verbetert.  

Tegen de juridische uitspraak van januari 2019 op 

basis waarvan UberX in Brussel actief mag zijn, is 

beroep aangetekend. Ik kan daar momenteel dus 

geen commentaar op geven. De uitkomst van de 

rechtszaak speelt hoe dan ook geen rol bij de 

voorbereiding van het besluit. 

  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Mon 

cabinet a en effet rencontré l’Association belge des 

chauffeurs de limousine à sa demande. Les 

échanges ont concerné le cadre légal actuel et futur 

de la réglementation. Cette réunion avec des 

représentants du secteur a été constructive, comme 

lors de nos précédents échanges depuis le début de 

la législature.  

Je vous ferai parvenir une copie du mémorandum 

de l'association qui, en qualité de représentante du 

secteur du transport rémunéré de personnes, fait 

partie des interlocuteurs de mon cabinet.  

Actuellement, la première version du plan taxis est 

suspendue à l'étude commandée par le 

gouvernement bruxellois à la suite de l’inquiétude 

exprimée par le Conseil économique et social de la 

Région de Bruxelles-Capitale (CESRBC) quant 

aux conséquences sociales de la réforme sous sa 

forme précédente. Ces questions font actuellement 

l'objet d'une analyse de la part d'un bureau d'études 

dont les résultats devront être présentés 

prochainement.  

Concomitamment, mon cabinet avance sur un 

important projet d'arrêté qui sera bientôt déposé et 

dont l’objectif est d’harmoniser les conditions 

d’honorabilité et de capacité professionnelle des 

candidats chauffeurs du secteur du transport 

rémunéré de personnes, des taxis et de la location 

de voiture avec chauffeur (LVC). Ma volonté est 

de mener une réforme juste et équilibrée qui 

permet d’améliorer autant la qualité du service 

pour les usagers que les conditions de travail des 

chauffeurs.  
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Quant au contexte judiciaire que vous évoquez, je 

suppose que vous faites référence à la décision de 

janvier 2019 rendue par le tribunal de l'entreprise 

autorisant UberX à opérer sur le territoire. Cette 

décision a fait l’objet d’un appel. Il m'est donc 

difficile de la commenter, puisque la décision est 

toujours pendante. Nous verrons ce que la Cour 

d'appel décidera en temps utile. De toute façon, 

cela ne change rien au travail de préparation de 

l'arrêté, qui mettra sur un pied d'égalité l'ensemble 

des chauffeurs travaillant à Bruxelles.  

  

De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- Wat 

bedoelt u precies met binnenkort? Het gebrek aan 

informatie geeft aanleiding tot geruchten en zet de 

verhoudingen in de sector onder hoogspanning.  

  

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Pour ce qui est des 

procédures judiciaires, pouvez-vous apporter des 

précisions sur les termes "prochainement" et 

"bientôt" ? Le fait qu'il n'y ait aucune information 

génère une série de rumeurs et le secteur est sous 

tension. L'absence de communication et 

d'information nouvelle de la part du gouvernement 

provoque tout un tas de frustrations dont nous 

sommes victimes, en tant que relais au parlement.  

Pouvez-vous donc préciser ce que vous entendez 

par "prochainement" quand vous parlez de l'étude 

commandée et idem pour l'arrêté qui sera "bientôt" 

déposé ?  

  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- De eerste conclusies van de studie 

zouden er bij het begin van de zomer moeten zijn, 

maar we wachten niet af en staan permanent in 

contact met de betrokkenen. Aan het besluit wordt 

momenteel gewerkt en we willen het zo snel 

mogelijk klaar hebben.  

De heer Hicham Talhi (Ecolo) (in het Frans).- 

Wanneer zal het klaar zijn? Na de zomer?  

De heer Rudi Vervoort, minister-president (in 

het Frans).- Neen, het wordt over enkele weken aan 

de regering voorgelegd.  

 - Het incident is gesloten. 

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Nous 

devrions disposer des premières conclusions de 

l'étude au début de l'été prochain, mais l'objectif 

n'est pas d'attendre jusque-là et nous restons en 

contact permanent avec l'ensemble des acteurs. 

Quant à l'arrêté proprement dit, sa rédaction est en 

cours et nous visons bien entendu à avancer le plus 

rapidement possible.  

M. Hicham Talhi (Ecolo).- Quand sera-t-il prêt ? 

Après l'été ?  

M. Rudi Vervoort, ministre-président.- Non. Il 

sera sur la table du gouvernement d'ici quelques 

semaines.  

- L'incident est clos. 

  

_____ _____ 

 


